
12. športnega dneva v Bruhanji vasi 
se je udeležilo kar 170 športnikov.  
Na sliki zgoraj so organizatorji  
nadvse uspele prireditve.

V konjerejskem društvu Struge pa so  
v mesecu juliju organizirali 
dvodnevno popotovanje s konji  
po Suhi krajini. Konjenice se je 
udeležilo 11 konjenikov (slika levo).

Prispevke za naslednjo številko 
sprejemamo najkasneje do 15. 8. 2015.

I n f o r m a t i v n o  g l a s i l o  o b č i n e  D o b r e p o l j e
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Andrej Strnad,  
predsednik društva TD Podgora

Spoštovani! 
Iskreno bomo veseli vašega obiska, bodisi 
v tekmovalni ekipi ali pa kot obiskovalci 
prireditve, saj želimo imeti ob sebi dobro 
in prijetno družbo!

Novosti letošnje golažijade so: 

• Vsako prijavljeno ekipo bomo povabili 
k mikrofonu, da pove kaj o tekmovalni 
ekipi, lahko se predstavi tudi s pesmijo in 
z zanimivostmi kraja, od kjer prihaja, da 
rečemo kakšno po domače … Pravijo, da 
izvirnost šteje in verjamem, da bodo tek-
movalne ekipe polne zamisli, tako kot pri 
pripravi in kuhanju golaža, zato nam ne 
bo dolgčas. Za prvo, drugo in tretje mesto 

na golažijadi 2015 imamo pripravljene 
lepe nagrade, še posebej za zmagovalno 
ekipo, prav tako pa bomo nagradili tudi 
najboljšega kuharja in kuharico, kateremu 
bodo obiskovalci namenili največ glasov.

• Dolgčas ne bo niti otrokom, vašim 
partnerjem, saj bo spremljevalna prired-
itev golažijadi tudi PODGORSKO RA-
JANJE (brezplačne ustvarjalne delavnice: 
izdelovanje lutk, lovilcev sanj, nakita in 
drugih likovnih izdelkov in dan odprtih 
vrat Konjeniške sekcije TD PODGORA in 
Lokostrelskega kluba Turjak, kjer boste 
lahko preizkusili tudi jahalne in lokostrel-
ske sposobnosti.

• Glasbeno presenečenje – ja, tudi to je 
letos novost. 

Vašo potrditev udeležbe na tekmovanju 
v kuhanju golaža na 11. DOBREPOLJSKI 

GOLAŽIJADI, ki bo v nedeljo, 30. AVGUS-
TA 2015, pričakujemo do 28. avgusta 2015 
na naslov: TD Podgora, Podgora 28, 1312 
Dobrepolje s pripisom "GOLAŽIJADA" ali 
po el. pošti na: td.podgora@gmail.com. 

• Prav tako velja predhodna potrditev, če 
želite sodelovati na ustvarjalnih delavnicah 
kot mentor ali pomočnik, da se vsebinsko 
uskladimo in ustrezno pripravimo material 
za likovne izdelke. 

Za kakršno koli dodatno pojasnilo, pro-
sim, pokličite na telefon: 031/041- 603-885 
in obljubimo, da se vam z odgovorom ja-
vimo v najkrajšem možnem času. 

Kaj naj napišem za konec: »Nekateri 
pravijo, da se poletni pikniki in lepo 
vreme začnejo z golažijado, če je zraven 
še veliko ostalih kreativnih zadevščin, pa 
še toliko bolje. Splača se preveriti!« ■

ENAJSTA DOBREPOLJSKA 
GOLAŽIJADA

Podgora, NVRC, Koča pri Koritu v Dobrepolju,

3 0.  a v g u s t  2 0 1 5

Podgora, NVRC, Koča pri Koritu, 

bo v nedeljo, 30. avgusta 2015.
Dan odprtih vrat Konjeniške sekcije TD PODGORA 

in Lokostrelskega kluba TURJAK 
ter brezplačne ustvarjalne delavnice 

za otroke, mladino ter družine: 

od 11. ure dalje.
Vsak, ki bo sodeloval na ustvarjalnih delavnicah ali s 

člani konjeniške sekcije in Lokostrelskega društva 
Turjak, si bo lahko izbral svoje presenečenje! 

Št. presenečenj je omejeno, zato pohitite,  
da vas ne prehitijo drugi. 

Vse, kar boste ustvarili na ustvarjalnih 
delavnicah, boste lahko odnesli domov.

Več  informacij dobite pri organizatorju prireditve:  
Turistično društvo PODGORA,
Podgora 28, 1312 Videm - Dobrepolje,  
e-pošta: td.podgora@gmail.com, GSM: 041-603-885 

Rajanje in golažijada

Prijavnina za tekmovalno ekipo je 20 EUR.
Vanjo je všteto: 2 kg mesa, 2 kg čebule, drva 

ter korporativno darilo prireditve.

Prijavnine sprejemamo do 28. avgusta 2015.

Zbor za tekmovalce med 10. in 11. uro, 
začetek tekmovanja ob 11. uri.

Za dodatne informacije pokličite na GSM:
Andrej Strnad, 031-603-885

Turistično društvo PODGORA
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Spoštovane občanke,  
cenjeni občani.

Smo v času dopustov, ko si vzamemo čas 
za oddih in po navadi odidemo v kraje, 
kjer uživamo in si naberemo novih moči. 
Letošnje poletje nam je res naklonjeno 
in lahko uživamo v soncu ter se ohla-
dimo v prijetnih temperaturah voda. V 
naši občini je pestro, tako na poslovnem 
kot družbenem področju. Začeli smo s 
poletnimi večeri. Prva dva ste pozitivno 
sprejeli in zahvaljujem se Vam za obisk in 
vse izrečene pohvale. Vesel sem tega, saj 
si poleg kulturne popestritve vzamete čas 
za pogovor in prijetno druženje. Potrudili 
se bomo, da bodo poletni večeri pestri z 
vsebino.

V sklopu poletnih večerov bo izpeljan 
tudi orgelski koncert v župnijski cerkvi na 
Vidmu, o tem pa boste obveščeni v priho-
dnji številki občinskega glasila Naš kraj. 

Po končanih poletnih večerih bosta 
narejeni analiza in anketa, kjer boste s 
svojimi predlogi lahko oblikovali poletne 
večere v prihodnjem letu. Veseli nas, da 
ste poletne večere vzeli za svoje in se jih 
z veseljem udeležujete. 

Po sprejetju letošnjega proračuna, ki 
je začel veljati s 15. junijem 2015, smo ga 
začeli intenzivno izvajati. Takoj so bili ob-
javljeni razpisi za kulturo, šport, turizem, 
lovstvo. Razpis za kmetijstvo je usklajen z 
Ministrstvom za kmetijstvo za novo per-
spektivo 2014–2020, vendar še čakamo 
na številko EU, da bo vse v skladu z za-
konodajo, v nasprotnem primeru je treba 
odobrena sredstva vračati.

Začeli bomo izvajati investicije, saj 
smo pridobili večino dokumentacije za 
posamezne projekte. Tako bomo po 20. 
avgustu nadaljevali izgradnjo kanaliza-
cijskega omrežja v Ponikvah in projekt 
letos uspešno zaključili. V zadnjem času 
imamo nekaj težav z delovanjem čistil-
ne naprave v Ponikvah, vendar se upra-
vljavec  in dobavitelj trudita vzpostaviti 
optimalno biološko strukturo in z meri-
tvami preverita vse vstopne in izstopne 
parametre. Vsem občanom v neposredni 
bližini se iskreno opravičujemo in želimo, 
da do takih motenj ne bi več prihajalo. 

Hvala za strpnost in razumevanje.
Septembra začnemo izgradnjo čistil-

ne naprave v Zdenski vasi, za katero smo 
pridobili sredstva po 23. členu Zakona o 
lokalni samoupravi. Gradnja se zaključu-
je naslednje leto, nato sledi priključitev 
celotne vasi Zdenska vas na kanalizacij-
sko omrežje. 

V Bruhanji vasi smo izvedli asfaltira-
nje cestišča po rekonstrukciji vodovoda 
in položitvi TK-kanalizacije za optično 
omrežje. Telekom že izvaja dela optične-
ga omrežja, kar bo za to vas pomembna 
pridobitev, za katero smo se »borili« kar 
nekaj časa. 

V vasi Podgora bomo začeli rekonstru-
irati vodovod in hidrantno omrežje. Isto-
časno bomo začeli z napeljavo vodovoda 
do dveh objektov v Kompoljah (Brezje), 
ki sta še brez zdrave pitne vode, ter tako 
uresničili že zastavljeni projekt, ki pa ni 

dobil podpore v občinskem svetu pred 
nekaj leti. Tako ostane brez zagotovljene 
pitne vode samo še vas Vodice, vendar 
bomo pripravili rekonstrukcijo projekta 
in ga umestili v projekt kohezijskih sred-
stev EU »Suhokranjski vodovod«, ki naj 
bi dobil zeleno luč najkasneje v mesecu 
oktobru.

Trudimo se dokončati nadomestne 
poti ob železnici v vasi Cesta in rekon-
struirati cestišče od železnice do središča 
vasi. Za prestavitev trafo postaje je treba 
pridobiti gradbeno dovoljenje. Narejen 
je bil geodetski posnetek obstoječe si-
tuacije in bil poslan na Elektro Kočevje, 
da pripravijo ustrezno dokumentacijo. 
Upam, da nadomestno cesto zgradimo v 
najkrajšem možnem času, ni pa odvisno 
samo od enega dejavnika, ampak je reši-
tev večplastna. 

V Četežu bomo začeli sanirati most na 
cesti Četež–Potiskavec. Občina je prido-
bila sredstva za sanacijo tega mostu v vi-
šini 15.000 €. Z deli začnemo septembra.

Želim Vam, da bi se v mesecu avgustu 
prijetno počutili, tisti, ki pa odhajate ta 
mesec na dopust, želim, da ga izkoristite 
maksimalno in se vrnete polni pozitivne 
energije in optimizma. ■

Datum Ura Naslov prireditve 

9. 8. 2015 20.00 Band 501, ansambel za žur

16. 8. 2015 20.00 Lumberjack, rock koncert

23. 8. 2015 20.00 Tamburaški orkester iz Sodražice 

30. 8. 2015 20.00 Stiški kvartet

6. 9. 2015 19.00 Godba Dobrepolje in D'Palinka band

Organizator: Občina Dobrepolje

Kraj dogodka: Trg na Vidmu pred Jakličevim domom,  
v primeru dežja v dvorani Jakličevega doma

Spored poletnih večerov
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PREDMET JAVNEGA RAZPISA

Občina Dobrepolje (v nadaljevanju obči-
na) skladno z veljavnim operativnim pro-
gramom odvajanja in čiščenja komunalne 
odpadne vode v Republiki Sloveniji (no-
velacija za obdobje od leta 2005 do 2017) 
zagotavlja proračunska sredstva za namen 
sofinanciranja nakupa in vgradnje malih 
komunalnih čistilnih naprav (v nadaljeva-
nju MKČN) na tistih poselitvenih obmo-
čjih, na katerih občina ne bo zagotavljala 
odvajanja v javno kanalizacijo in sekun-
darnega čiščenja odpadnih voda.
Predmet javnega razpisa je sofinanciranje 
nakupa in vgradnje MKČN (individualnih 
ali skupinskih) za čiščenje komunalne od-
padne vode, zmogljivosti čiščenja do 50 
populacijskih ekvivalentov (PE) na obmo-
čju občine.
Višina sredstev, namenjenih za sofinanci-
ranje malih čistilnih naprav, za leto 2015 
znaša 5.000,00 €.
Upravičeni stroški sofinanciranja investi-
cije MKČN so:
- za posamezno stanovanjsko stavbo 

800,00 €,
- za povezovanje več stanovanjskih stavb 

na eno čistilno napravo 800,00 €/sta-
novanjsko stavbo, vendar največ do 80 
% investicijske vrednosti MKČN brez 
DDV,

- za stavbo v javni rabi 2.000,00 €.
Uredba o odvajanju in čiščenju komunal-
ne in padavinske odpadne vode (Uradni 
list RS, št. 88/11, 8/12, 108/13) določa zah-
teve odvajanja in čiščenja komunalne od-
padne in padavinske vode, ki morajo biti 
izpolnjene pri opravljanju storitev obvezne 
lokalne javne službe odvajanja in čiščenja 
komunalne odpadne in padavinske vode.

Po veljavni zakonodaji posamezne hiše ali 
naselja z manj kot 50 prebivalci oziroma z
ustrezno ekvivalentno obremenitvijo, kot 
bi jo povzročilo 50 prebivalcev (50 popula-
cijskih ekvivalentov = 50 PE), niso vključe-
na v območja, kjer za odvajanje in čiščenje 
odpadnih vod skrbi javna služba. Lastniki 
stavb na območju, ki ga ni treba opremiti 
z javno kanalizacijo po merilih iz 4. člena 
zgoraj navedenega pravilnika in opremlja-
nje zemljišč z javno kanalizacijo na teh ob-
močjih ni predvideno s programom opre-
mljanja zemljišč, ter lastniki stavb zunaj 
naselja morajo zagotoviti čiščenje komu-
nalne odpadne vode v malih komunalnih 
čistilnih napravah najkasneje:
- do 31. decembra 2010, če je stavba na 

vodovarstvenem območju, in
- do 31. decembra 2018, če je stavba na 

občutljivem območju.

SPLOŠNI POGOJI ZA  
PRIDOBITEV SREDSTEV

1. Na razpis se lahko prijavijo investitorji 
(fizične osebe, društva in neprofitne or-
ganizacije) s stalnim prebivališčem oz. 
sedežem na območju občine Dobre-
polje in z dokazili o načrtovani gradnji 
objekta za čiščenje komunalne odpadne 
vode, skladno s pogoji javnega razpisa.

2. Občina bo sofinancirala vloge skladno 
s Pravilnikom o dodelitvi nepovratnih  
finančnih sredstev za sofinanciranje 
nakupa in vgradnje malih komunalnih 
čistilnih naprav v občini Dobrepolje 
(Uradni list RS, št. 26/14).

3. V primeru izgradnje skupne MKČN za 
več stanovanjskih objektov so upravi-
čenci do nepovratnih finančnih sredstev 
vsi investitorji, ki vložijo skupno vlogo. 

V tem primeru upravičenci medsebojna 
razmerja uredijo s posebno pogodbo.

POSEBNI POGOJI ZA PRIDOBITEV 
SREDSTEV

1. MKČN mora biti izven območij, na ka-
terih je predvidena izgradnja kanaliza-
cije skladno z operativnim programom 
odvajanja in čiščenja komunalne odpa-
dne vode.

2. Stanovanjska stavba ali stavba v jav-
ni rabi, za katero se ureja in vgrajuje 
MKČN, mora imeti pridobljeno grad-
beno dovoljenje v skladu z zakonom o 
graditvi objektov.

3. Lokacija objekta mora biti poznana, vla-
gatelji morajo razpolagati z lastninsko 
pravico oziroma si morajo predhodno 
pridobiti pogodbe o podelitvi stvarnih 
pravic (služnosti ali stavbne pravice), 
overjene pri notarju.

4. MKČN mora imeti certifikat oziroma 
listino o skladnosti izdelka z zahteva-
mi glede doseganja mejnih vrednostih 
parametrov odpadnih vod, kot jih pred-
pisuje Uredba o emisiji snovi pri odva-
janju odpadnih vod iz malih komunal-
nih čistilnih naprav (Uradni list RS, št. 
98/07) ter potrjeno pozitivno oceno 
obratovanja, ki jo izda izvajalec javne 
službe odvajanja in čiščenja odpadnih 
voda.

5. Do subvencije so upravičeni investitorji 
MKČN, ki so nabavili in uredili MKČN 
po 1. 1. 2015. 

6. Do subvencije niso upravičeni investi-
torji objektov, ki so pridobili gradbeno 
dovoljenje po 1. 1. 2010 in je bila gra-
dnja MKČN ali neprepustne greznice 
pogoj za izdajo gradbenega dovoljenja.

VLOGA – PRIJAVNI OBRAZEC

Vsebina vloge zajemajo izpolnjen obrazec 
z osnovnimi podatki prosilca, objekta, s 
številom oseb, prijavljenih na navedenem 
naslovu, ter obvezne priloge.

Obvezne priloge so:
- fotokopija gradbenega dovoljenja za 

objekt, za katerega se ureja in vgrajuje 
MKČN, za objekte zgrajene pred letom 
1967 pa potrdilo, da so zgrajeni pred na-
vedenim letom,

- skica lokacije MKČN in
- izpisek iz zemljiške knjige ali notarsko 

overjena služnostna pogodba za loka-
cijo, na kateri bo stal objekt.

OBVESTILO: Javni razpis za dodelitev nepovratnih  finančnih sredstev za sofinan-
ciranje nakupa in vgradnje malih komunalnih čistilnih naprav v občini Dobrepolje 
za leto 2015 je objavljen na spletni Občine Dobrepolje www.dobrepolje.si, v nasle-
dnjem besedilu.

Na podlagi določil Pravilnika o dodelitvi nepovratnih  finančnih sredstev za 
sofinanciranje nakupa in vgradnje malih komunalnih čistilnih naprav v občini 

Dobrepolje (Uradni list RS, št. 26/14) Občina Dobrepolje objavlja

JAVNI RAZPIS
 za dodelitev nepovratnih  finančnih sredstev za sofinanciranje 

nakupa in vgradnje malih komunalnih čistilnih naprav  
v občini Dobrepolje za leto 2015
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ROK IN NAČIN PRIJAVE

Prosilci lahko oddajo vloge oziroma pri-
javne obrazce za dodelitev finančnih 
sredstev skladno s pravilnikom kadar koli 
v tekočem letu, vendar najkasneje do 30. 
septembra 2015.
Prijave oz. vloge je treba oddati in poslati s 
priporočeno pošto na naslov:
Občina Dobrepolje, Videm 35, 1312 Vi-
dem - Dobrepolje.
Vlogo je treba poslati v zapečatenem ovit-
ku, ovitek pa mora biti na sprednji strani 
označen z napisom »NE ODPIRAJ – MČN 
2015«. Na hrbtni strani ovitka mora biti 
označen polni naslov vlagatelja.

POSTOPEK OBRAVNAVE VLOG

Vse prejete vloge bo obravnavala komisi-
ja, ki jo imenuje župan. Odpiranje vlog ni 
javno.
Upoštevale se bodo izključno v celoti iz-
polnjene vloge ter pravočasno oddane vlo-
ge na priloženem obrazcu.
V primeru, da vloga ni popolna skladno 
s pogoji in z merili javnega razpisa za so-
financiranje, bodo prosilci pozvani, da 
v roku 8 dni vlogo dopolnijo. Če tega ne 
bodo storili oziroma bo vloga kljub dopol-
nitvi še vedno nepopolna, bo s sklepom 
zavržena.

DATUM ODPIRANJA VLOG IN 
OBVEŠČANJE O IZIDU RAZPISA

Prvo opiranje vlog bo predvidoma 20. 
avgusta 2015 in drugo 2. novembra 2015. 
Občina bo vse prosilce obvestila o izidu 
javnega razpisa najkasneje v roku 8 dni od 
dne, ko komisija pripravi predlog dodeli-
tve proračunskih sredstev. Z upravičenci 
bodo sklenjene pogodbe, v katerih bodo 
opredeljeni pogoji in način koriščenja 
proračunskih sredstev. V primeru popolne 
porabe proračunskih sredstev se preostale 
pravilne in pravočasne vloge upoštevajo v 
razpisu za leto 2016.

PRIDOBITEV SREDSTEV

Upravičenci bodo sredstva pridobili na 
osnovi pogodbe, sklenjene med upravi-
čencem in občino. Za pridobitev sredstev 
bo moral upravičenec posredovati nasle-
dnje dokumente:
- zahtevek,
- certifikat oziroma listino o skladnosti 

izdelka z zahtevami glede doseganja 

mejnih vrednosti parametrov odpadnih 
vod, kot jih predpisuje Uredba o emi-
siji snovi pri odvajanju odpadnih vod 
iz malih komunalnih čistilnih naprav 
(Uradni list RS, št. 98/07),

- potrjeno pozitivno oceno obratovanja, 
ki jo izda izvajalec javne službe odvaja-
nja in čiščenja odpadnih voda,

- ustrezno upravno dovoljenje za poseg v 
prostor za MKČN (lokacijsko informa-
cijo),

- dokazila o poravnanih stroških izgra-
dnje (fotokopije plačanih računov in 
potrdil in drugo).

Skrajni rok za vložitev zahtevka z dokazili 
za pridobitev sredstev za namen nakupa in 
gradnje MKČN je 30. 10. 2015.

RAZPISNA DOKUMENTACIJA

Razpisna dokumentacija je od dneva ob-
jave javnega razpisa do izteka prijavnih 
rokov dosegljiva na spletni strani Občine 
Dobrepolje www.dobrepolje.si.
Prosilci lahko dvignejo razpisno dokumen-
tacijo tudi v vložišču Občine Dobrepolje, 
Videm 35, 1312 Videm - Dobrepolje.
Dodatne informacije v zvezi s tem razpi-
som lahko vlagatelji pridobijo na Občini 
Dobrepolje, pri ge. Tatjani Dečman-Žagar, 
tel. št. 01/788 02 89.

Številka: 41010-5/2015                                                               
Datum: 2. 7. 2015

Občina Dobrepolje,
Janez Pavlin, župan

Seznam območij naselij, na katerih se dodelju-
jejo nepovratna sredstva za izgradnjo malih 
komunalnih čistilnih naprav.

Zap. št. Območje naselja
1. Ponikve (del)
2. Vodice
3. Zdenska vas (del – Sv. Anton)
4. Hočevje
5. Kompolje (del – Brezje)
6. Četež pri Strugah
7. Tisovec
8. Kolenča vas
9. Paka

10. Tržič
11. Lipa
12. Pri Cerkvi – Struge
13. Podtabor
14. Rapljevo
15. Kukovo

Kmetijska svetovalna služba 
Dobrepolje v sodelovanju z 

Občino Dobrepolje organizira 
ogled 

kmetijsko-živilskega sejma 

v Gornji Radgoni.
  

Ogled bo potekal v torek, 

25. avgusta 2015.
Ogledali si bomo kmetijsko-

živilski sejem. Na koncu 
programa sledi pozno kosilo na 

turistični kmetiji.
 

Lastna udeležba bo stala cca 
21 EUR, cena še ni dokončno 
določena, ker je program še 
v pripravi (možna minimalna 

sprememba). 
Čas odhoda: iz Strug ob 7.00, 

Kompolj ob 7.10, 
z Vidma izpred avtobusne 

postaje ob 7.30.

Prijave sprejemam do 20. 8. 
2015 na telefon 7867 150, KSS 

Dobrepolje.  

Terenski kmetijski svetovalec:
Franci Omahen

Vodja odd. za kmetijsko svetovanje:
Tomaž Močnik

ODDELEK ZA KMETIJSKO SVETOVANJE
KSS Dobrepolje

Videm 36, 1312 Videm Dobrepolje 
Tel.: 01 7867 150; 041 310 169

E-naslov: franc.omahen@lj.kgzs.si
www.lj.kgzs.si 
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Tea Erjavec, prof. geog. in slov.

Na območju občine Dobrepolje je kar ne-
kaj manjših zaselkov ali posameznih hiš, 
kjer se priporoča MKČN do zmogljivosti 
50 populacijskih enot, katero uporabniki 

upravljajo sami. Tudi Občina Dobrepolje 
podeljuje subvencije za vgradnjo/izgra-
dnjo male komunalne čistilne naprave, 
ki pa jih občani še vedno ne izkorišča-
jo v zadostni meri. Občina svoje občane 
spodbuja k temu, da če je le možno, naj 

Zelena rešitev za čiščenje komunalnih odpadnih vod  
za posamezne hiše in razpršena naselja

Čiščenje vseh odpadnih voda je v Sloveniji treba zakonsko zagotoviti do konca leta 2017. Prebivalci krajev, 
kjer ne bo urejenega javnega kanalizacijskega omrežja ter uporabljajo pretočno ali nepretočno greznico, bodo 
do tega roka morali vgraditi ustrezno malo komunalno čistilno napravo (MKČN) ali zagotoviti redno praznjenje 
nepretočne greznice.

se združi nekaj hiš in tako zgradi le eno či-
stilno napravo ter s pomočjo nepovratnih 
občinskih subvencij pokrije skoraj celotno 
investicijo.

Zelena rešitev

Ena izmed možnosti čiščenja komunalnih 
odpadnih voda so tudi rastlinske čistil-
ne naprave (v nadaljevanju RČN), ki so 
ekonomska in ekološka alternativa tradi-
cionalnim (kompaktnim) čistilnim napra-
vam. So manj znane med uporabniki, a se 
njihovo število povečuje. Morda tudi zato, 
ker uporabniki ob vodenju strokovnjaka 
stroške izgradnje lahko znižajo z lastnim 
prispevkom (izkop, delo ipd.). 

RČN posnemajo delovanje narave in 
predstavljajo učinkovito ter trajnostno re-
šitev urejanja problematike odpadnih voda 
v razpršenih in manjših naseljih. Primerne 
so za za čiščenje komunalnih odpadnih 
voda iz individualnih hiš ali manjše sku-
pine hiš (zaselkov), celotnih naselij, kmetij, 
farm, turističnih kompleksov (hoteli, kam-
pi, planinske koče, turistične kmetije), pa 
tudi industrijskih obratov ipd.

Glavne prednosti RČN so: dolgoročno 
najugodnejša investicija, nizki vzdrževalni 
stroški, ne potrebuje električne energije 
(voda teče gravitacijsko, če je to le mogo-

Shema 
delovanja 
RČN od 
dotoka do 
samega 
iztoka.

RČN za družinsko hišo v naselju Lindek s kapaciteto čiščenja 5 PE. RČN za del naselja Dobje v občini Dobje s kapaciteto čiščenja 100 PE.
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Kako pravilno ravnati s komunalnimi 
odpadki       

V zadnjem letu smo vsi udeleženci rav-
nanja s komunalnimi odpadki (občine, 
JKP Grosuplje in uporabniki) opravili 
veliko dela s prilagajanjem zabojnikov za 
komunalne odpadke. Delo je bilo potreb-
no zaradi številnih novosti na področju 
ravnanja z odpadki v zakonodaji in učin-
kovitejšega ločenega zbiranja odpadkov. 
Prehajamo v obdobje, ko je vsa potrebna 
infrastruktura pripravljena, potrebni so še 
vestno ločevanje, predaja teh odpadkov 
ter učinkovito nadaljnje ravnanje z loče-
nimi frakcijami.

Da bi bilo ločevanje odpadkov za upo-
rabnike čim lažje izvedljivo, JKP Grosuplje 
na svojih spletnih straneh nudi potrebne 
informacije o tem, v kateri zabojnik sodi-
jo odpadki in na kakšen način jih lahko 
oddamo. Vabljeni k ogledu naše spletne 
strani odpadki.jkpg.si.

Julija in avgusta bomo, z namenom 
opozarjanja na nepravilnosti in ozavešča-
nja uporabnikov, začeli izvajati kontrolne 
preglede zabojnikov. Preglede bodo iz-
vajali delavci JKP Grosuplje. Potekali bodo 
v dopoldanskem času, med 7. in 15. uro. 
Zabojnik bodo delavci izpraznili in preve-
rili vsebino, odpadke pa po opravljenem 
pregledu odpeljali. V primeru, da bodo v 
zabojniku odpadki, ki tja ne sodijo, bodo 
stranko o tem obvestili in ji svetovali, kako 
pravilno ločevati odpadke. Če stranka ob 
pregledu ne bo navzoča, bodo delavci na 
zabojnik ali v poštni nabiralnik namestili 
obvestilo o napakah, ki so bile odkrite. V 

primeru ponavljanja napak bomo o tem 
obvestili tudi medobčinski inšpektorat 
oziroma pristojnega redarja.

Kako lahko prepustite komunalne 
odpadke?

Doma imate zabojnike za mešano em-
balažo in mešane komunalne odpadke, 
lahko tudi zabojnike za biološko razgra-
dljive odpadke. Velikost je odvisna od 
števila oseb in potreb posameznega go-
spodinjstva.

Na ekoloških otokih lahko oddate ste-
kleno embalažo ter odpadni papir in kar-
ton.

Odpadke lahko oddate večinoma brez-
plačno tudi v zbirnem centru v CERO 
Špaja dolina, kjer zbiramo:
-  papir in karton,
-  mešano embalažo,
-  stekleno embalažo,
-  ravno steklo,
-  odpadni les,
-  kosovne odpadke,
-  odpadne gume,
-  odpadne kovine,
-  mešane gradbene odpadke,
-  inertne gradbene odpadke,
-  azbestno-cementne odpadke,
-  odpadni tekstil,
-  odpadno električno in elektronsko 

opremo,
-  nevarne odpadke,
-  odpadne PVC-rolete,
-  odpadno plastiko.

Pravilno ravnanje z odpadki 

če), ne potrebuje strojnih (črpalka, različna puhala ...) in električ-
nih komponent (krmilne naprave, električni priključek), ne potre-
buje rednih servisov mehanske opreme, lepo se vključi v okolje in 
predstavlja nov biotop za organizme. 

Prečiščeno vodo iz RČN pa lahko uporabljate za zalivanje ze-
lenic in sadnega drevja, predvsem v obliki kapljičnega zalivanja 
(ne pa tudi vrtnin!), za okrasni ribnik ali pa vodo odvajate v poni-
kovalnico oziroma bližnji vodotok.

Delovanje

Odpadna voda se zbira v primarnem usedalniku (greznica) in 
nato pretaka preko dveh do štirih gred (filtrirna, čistilna, polirna), 
napolnjenih z medijem (substrat – različne frakcije drobljenca ali 
prodca) in zasajenih z vlagoljubnimi rastlinami (navadni trst, šaš, 
ločje). Voda se med zadrževanjem in pretakanjem skozi substrat 

zaradi delovanja mikroorganizmov očisti do stopnje, kot jo zahte-
vajo predpisi. Voda v RČN teče med 10 in 15 cm pod površino, zato 
ne prihaja do smradu in razvoja nezaželenih insektov. Dobro de-
lujejo tudi pozimi in dosegajo zahtevane normativne vrednosti.

Pogoji

Za učinkovito delovanje RČN potrebujemo 2,5 m2 površine na 1 
PE (PE – populacijski ekvivalent, ki pomeni onesnaženje, ki ga 
povzroči en človek v enem dnevu). RČN za enodružinsko hišo s 4 
člani zahteva 10 m2 neto površine. 

Pri RČN do 50 PE so potrebne prve meritve, s katerimi se dokazuje 
njihovo delovanje, medtem ko imajo vse ostale biološke čistilne 
naprave certifikat o svojem delovanju in se njihovega delovanja 
nikoli niti ne preverja. ■

Naročite lahko odvoz kosovnih odpad-
kov (do 2 m3/gospodinjstvo na leto) z 
dopisnico, ki ste jo prejeli v januarju, 
ali preko spletnega obrazca na naši 
spletni strani.

Nevarne odpadke lahko oddate v 
zbirnih akcijah, ki potekajo 2-krat 
letno. Spomladanska je že izvedena, 
jesenska bo potekala po naslednjem 
razporedu:

Petek, 9. oktobra, 2015:

•	 Struge	(parkirišče	ob	avtobusni	po-
staji): 13.00–14.00

•	 Kompolje	(parkirišče	pri	gasilskem	
domu): 14.30–15.30

•	 Videm	(parkirišče	pri	trgovini	Kme-
tijske zadruge): 16.00–17.00

•	 Predstruge	 (parkirišče	nasproti	 Is-
kre): 17.15–17.45

•	 Ponikve	 (parkirišče	 pri	 gasilskem	
domu): 18.00–18.30

Prav tako lahko v zbirni akciji, ki pote-
ka 1-krat letno, oddate odpadno elek-
trično in elektronsko opremo. V občini 
Dobrepolje bo naslednja zbirna akcija 
potekala spomladi 2016.

V prihodnjih mesecih bomo intenziv-
no obveščali o načinih ločevanja od-
padkov in kako uspešni smo pri tem.

 
Želimo vam prijetne poletne mesece!

JKP Grosuplje
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Videm 34, 1312 Videm Dobrepolje l tel.: 01/786 71 40

Obratovalni čas:                                                                                                        
Ponedeljek in sreda: 12.30–19.00   
Torek in  četrtek: 9.00–14.00   
Petek: 12:30–20.00 

Jasmina Mersel

Poletje je ponavadi tisti letni čas, ko tudi 
najbolj zaposleni sebi privoščijo užitek 
branja in ko knjige množično potujejo. 
Prav tako pa s knjigami potujemo tudi 
bralci, saj nas s svojimi zgodbami po-
peljejo na različne destinacije in v pre-
mnoga doživetja, pa četudi svoj dopust 
preživimo kar doma. Tako vas vabimo, 
da obiščete knjižnico in izberete svojo 
zgodbo. V knjižnici bralci veliko sprašu-
jejo po gradivu za počitniško branje. Ker 
pa se literarna teorija ni kaj dosti ukvarja-
la z ločevanjem literature glede na letne 
čase, se knjižničarji  pri izbiri  osredoto-
čamo predvsem na podlagi interesov, že-
lja in bralnih izkušenj posameznikov. Pri 
izbiri knjig po svojem okusu pa si lahko 
pomagate tudi s portalom Dobreknjige.
si, ki ga soustvarjajo slovenske splošne 
knjižnice. Lahko pa se med drugim od-
ločite tudi za katero izmed knjig, ki smo 
jih prebirali člani Bralnega kluba Do-
brevoljci. Morda se boste tudi sami nav-
dušili in se nam pridružili na naših sre-

čanjih, s katerimi bomo ponovno začeli 
v mesecu septembru. Zaključno srečanje 
te sezone je potekalo v prijetnem ambi-
entu pri Luciji Petelinšek v Kompoljah. 
Za njeno gostoljubje in ljubeznivost se ji 
iskreno zahvaljujemo. Skupaj smo preži-
veli res prijeten večer, v središču katerega 

»Pod streho čakajo knjige in dolga potovanja in skrivnosti,  
ki jih lahko razkrije le vonj papirja.« (Uroš Zupan)

je bila knjižna uspešnica Štirideset pravil 
ljubezni avtorice Elif Shafak. Večera pa 
niso zaznamovali samo duh ljubezni in 
številne modrosti, ki jih omenjena knji-
ga posreduje, temveč tudi smeh in dobra 
volja ter čudovite melodije, ki sta jih iz 
orglic izvabila Janez in Lado. 

Udeleženci Bralnega kluba Dobrevolj-
ci  se srečujemo enkrat mesečno in si z 
branjem širimo svoje obzorje. Skupaj se 
odločimo za knjigo meseca, na srečanjih 
pa se pogovarjamo o prebranem, debati-
ramo, delimo mnenja in svoje misli. Ta-
kšen način branja in pogovor o prebra-
nem nam dasta več, knjigi dasta globlji 
pomen. Lahko bi se reklo, da je bralni 
klub nekakšna nadgradnja branja, saj da 
knjiga vsakemu različno sporočilo ter se 
ga dotakne na samo njemu lasten način. 
Vsako razumevanje pa je enakovredno 
in legitimno in na skupnih druženjih 
ga delimo drug z drugim ter na ta način 
spoznavamo in sprejemamo še poglede, 
ki so morda drugačni od naših, delimo 
izkušnje in bogatimo svoje zanje. V bral-
nem klubu nas povezuje ista knjiga, ki 
smo jo prebrali – čeprav jo vsak doživlja 
drugače. ■

Utrinek večera v soju sveč, zaključnega srečanja te sezone Bralnega kluba Dobrevoljci,  
je v fotografski objektiv ujel Tamino Petelinšek.

Tokrat je bila v središču knjižna uspešnica Štirideset pravil ljubezni avtorice Elif Shafak.
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Dragi otroci, za vas pa smo v knjižnici v času poletnih počitnic pripra-
vili kreativne delavnice, pridružite se nam lahko vsak torek od 10. do 
12. ure. Predvsem so delavnice priložnost za druženje in zabavo, veliko 
pa tudi ustvarjamo, razvijamo svoje spretnosti z družabnimi in  misel-
nimi igrami, marsikaj  novega  pa bomo tudi spoznali in se naučili, saj 
so z nami ves čas  dobre prijateljice knjige.

Bralni klub Dobrevoljci …

Beremo skupaj!

Knjižne uspešnice te sezone:

Amy Chua: Bojna pesem mame tigrice
Mirjana Bobić Mojsilović: Abeceda mojega 
življenja
Khaled Hosseini: In v gorah odzvanja
Drago Jančar: To noč sem jo videl
Franci Novak: Podnebne spremembe
Vinko Möderndorfer: Opoldne nekega dne
Caroline Stoessinger: 110 let modrosti  
Alice Herz Sommer
Sebastijan Pregelj: Kronika pozabljanja
Elif Shafak: Štirideset  pravil ljubezni

Zgodbe, ki jih piše življenje!

Pole tne
dogodivščine v knjižnici

Dragi otroci, vabljeni na

ustvarjalne počitniške delavnice
vsak torek v mesecu avgustu 

od 10. do 12. ure. 

PRIDRUŽI SE TUDI TI! 

Takole smo se na počitniških delavnicah podali v prazgodovino 
in spoznali naše prednike, ki so živeli v jamah. Risali smo jamske 
poslikave – to so predvsem motivi živali, kot so bizoni, mamuti,  
jamski medvedi …

Skrivnosti morskega sveta smo odkrivali na ustvarjalni delavnici 
»Gremo na morje«. Morsko vzdušje smo pričarali tudi v knjižnici in 
postavili  pravi šotor.

Pridružite se nam na kreativnih delavnicah tudi v me-
secu avgustu (vsak torek od 10. do 12. ure): 

Torek, 11. 08. − Svet dinozavrov 
Torek, 18. 08. – V času vitezov
Torek, 25. 08. − Med kavboji in Indijanci
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Vanja Meglen

S soncem obsijano pročelje, s pokončnim 
mlajem in pozdravnim napisom »Srebr-
nomašnik, bodi pozdravljen« okrašena 
cerkev se je počasi polnila in napolnila do 
zadnjega kotička. Tudi okrog cerkve  do 
»žagrada«  je bilo polno vernikov. Prišli so 
iz vseh krajev: iz rodnega kraja Plešivice, 
Notranjih Goric, kjer je bil posvečen v 
duhovnika, Boštanja, Leš pri Tržiču, kjer 
je predhodno deloval, Dobrepolja, kjer 
še sedaj deluje kot kaplan, in Strug. Vsi z 
enim namenom, da s srebrnomašnikom 
pri sv. maši počastimo zahvalo Bogu, na 
25. obletnico službovanja Bogu. 

Gospod Marinko je v našo faro prišel 
po upokojitvi sedaj pokojnega gospoda 
župnika Bogomirja Hrena, ki je 55 let 
deloval v župniji. To je bilo pred štirimi 
leti, ko  je bil 6. marca 2011 umeščen za 
upravitelja župnije Struge. Kmalu po na-
stopu je gospod Marinko s pomočjo nek-
danjega župnika, tesnim sodelovanjem 
domačinov in strokovnih sodelavcev iz-
dal knjigo Struge. Za nas farane bogata 
zgodovinska zbirka dogodkov pretekle 
zgodovine, pomena kraja, skratka kraja, 
ki se lahko ponaša z vsebino dogodkov, 
oplemenitenih v besedi in dejanju na-

ših prednikov in življenja vse do danes. 
Omenjena literatura je bogat zaklad in 
cenjen dar vsem nam in zanamcem. 

8. julija 2015 smo zapisali nov list stru-
ške kronike.

Srebrna maša je bila struškim faranom 
izziv za pripravo in izpeljavo častitljive-
ga dogodka. S prizadevnostjo krajanov 
in vseh udeleženih pri pripravi mašnega 
bogoslužja tega dne smo strnili moči in 
se potrudili, da je vzdušje srebrne maše 
dajalo pečat sproščenega in zahvalnega 

duha Bogu. Lepo okrašena cerkev, poz-
dravni govor članice ŽPS in izročitev ma-
šnega plašča faranov v čast in zahvalo in 
blagoslov le-tega, čudovito petje cerkve-
nega mešanega pevskega zbora, nastop 
pevke Tijane, ki je s svojim prečudovitim 
nastopom obarvala pričevanje Sv. pisma 
s pesmijo, prošnje faranov in prelepa 
melodija Ave Marija v izvedbi trobentača 
Tomaža Grintala in naše zborovodkinje 
Ane Pugelj na orglah. 

Mašo je vodil gospod župnik, somaše-
valo je več duhovnikov, jubilanta in ver-
nike pa je nagovoril gospod msgr. Anton 
Trpin, ki je pred 25. leti gospoda Marin-
ka spremljal pri mašniškem posvečenju. 
Bilo mu je v veliko čast in veselje, da je 
ob srebrnem jubileju zopet delil zahva-
lo Bogu z njim. Navdušen je bil tudi nad 
prelepo pokrajino Struške doline, toplino 
ljudi in duhom verskega bogoslužja. 

Ob zaključku maše je bilo izrečenih 
kar nekaj zahval gospodu Marinku tudi 
iz krajev, kjer je predhodno deloval. 

Omembe vredna je tudi pridiga go-
spoda župnika iz Notranjih Goric, ki je v 
nedeljo, 5. julija 2015, maševal v naši cer-
kvi. Ta dan sta se z gospodom Marinkom 
izmenjala. Gospod župnik je naklonil ve-
liko pohvalnih besed gospodu Marinku. 
Veliko zahvalo pa  je namenil staršem, še 

Srebrna maša gospoda župnika Marinka Bilandžića v Strugah
Na obronku Suhe krajine, v prelepi Struški dolini, pod hribom Sv. Ane je zvon farne cerkve sv. Avguština 8. julija 
2015 vabil in odmeval k slavnostnemu bogoslužju srebrne maše gospoda župnika Marinka Bilandžića. 
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posebej očetu, ki je s svojo marljivo-
stjo in predanostjo Bogu v službi klju-
čarja pripomogel in dajal moč in zgled  
sinu, da se je odločil za duhovnika. 

Struški farani smo počaščeni in 
veseli, da je gospod Marinko presto-
pil prag srebrnomašnika prav v naši 
farni cerkvi sv. Avguština, ki je njegov 

in naš priprošnjik in po katerem se vsi 
zgledujemo in trudimo v skupnem 
bogoslužju. Zavedamo se, kako po-
membna je skupnost, v kateri živimo. 
Prizadevamo si po svojih močeh, da 
se skupaj z gospodom župnikom po-
vezujemo in dopolnjujemo, da ohra-
njamo versko življenje v župniji. Želi-

mo si trdne skupnosti in dobrega medsebojnega 
sodelovanja. 

Hvaležni smo mu, da je med nami in da svo-
je veselje deli z nami, v trenutkih pomoči nam 
krepi duha in v žalostnih trenutkih bodri in daje 
upanje za jutri, za življenje naprej. 

V znak hvaležnosti smo mu poklonili še šopek 
s struškim klasjem pšeničnega žita, ki simbolno 
ponazarja službovanje Bogu gospoda Marinka, 
naša polja, pridnost faranov, večni kruh življe-
nja in tudi pripadnost našemu kraju. 

Po končani slovesnosti smo se vsi skupaj 
zbrali pred župniščem, kjer je moški pevski zbor 
Struge zapel častni napev slavljencu, struške go-
spodinje in tudi sam gospod župnik pa smo  po-
skrbeli za pogostitev. Slavljenec je razrezal tudi 
slastno torto, ki mu jo je naredila domačinka 
Mojca Nučič. Radost in sreča sta se čutili med 
nami in z veliko optimizma smo nazdravili in se 
skupaj poveselili častnega dogodka. 

Janko Nose, član ŽPS, »naš fotograf«, pa je vse 
dogodke strnil v sliki in v filmu.

Gospodu župniku iskreno čestitamo in mu 
želimo še veliko zdravih, pogumnih in srečnih 
let v naši župniji.

Naj vas Mati  Marija skoz' življenje vodi, 
srečno!

 farani Strug

P. S. Vsem in vsakemu posebej HVALA! ■
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Poročilo o šolski proslavi ob dnevu državnosti  
ter zaključku šolskega leta
V sredo, 24. 6. 2015, smo učitelji skupaj z učenci organizirali šolsko proslavo ob dnevu državnosti ter zaključku 
šolskega leta. Namenjena je bila učencem šole ter drugim obiskovalcem. 

Valentina Ugovšek in Ema Sevšek,

Prireditev je bila domovinsko in šolsko 
obarvana. Po odpeti slovenski himni je 
učence nagovoril  ravnatelj Ivan Grando-
vec, nato pa so se s kratkimi avtorskimi li-
terarnimi odlomki predstavili učenci naše 
šole, ki so bili nagrajenci ali udeleženci 
posameznih literarnih natečajev na za 
domovino pomembne teme: 

− literarni natečaj Moja rodna domo-
vina – Moj kamenček v mozaiku Slovenije 
(razpisala Osnovna šola Vič in Območno 
združenje veteranov vojne za Slovenijo 
mesta Ljubljane), nagrajenka Ana Gran-
dovec, drugi udeleženi Barbara Volek, Jaka 
Pelc in Anže Strnad; 

− literarni in likovni natečaj Ogenj ni 
igrača (razpisalo Ministrstvo za obrambo 
Republike Slovenije, Uprava Republike 
Slovenije za zaščito in reševanje), regijski 
nagrajenci Jan Zrnec, Tia Buščaj, Rok Ko-
ščak (mentorica Ema Sevšek) in Erik Ašič – 
PŠ Kompolje (mentorica Anja Drobnič);

 − literarni natečaj Moja domovina – 
Srečanja pri vodnjakih in studencih (raz-
pisalo društvo Naša zemlja), nagrajenci 
Ana Grandovec (nagrajene so bile tudi 
njene tri fotografije Banskega vodnjaka 
pod mentorstvom priznanega fotografa 
Tamina Petelinška), Tia Buščaj, Anže Str-
nad in Nejc Gvozden.  

Prepričljive, ganljive, najbolj ustvar-
jalne odlomke njihovih besedil je izbrala 
učiteljica slovenščine Ema Sevšek, učenci 
pa so jih prav tako prepričljivo in ganljivo 
prebrali, da so se njihove misli dotaknile 
slehernega poslušalca.  

Proslavo so popestrile vmesne ume-
tniške točke učencev šole. S tremi pe-
smimi se je predstavil otroški pevski zbor 
matične šole na Vidmu, učenci PŠ Struge 
so pripravili recitacijo Naša zastava ter s 
pevskim zborom PŠ Struge zapeli pe-
sem, mlajša folklorna skupina pod men-
torstvom Martine Prhaj se je predstavila 
z odrsko postavitvijo Ena, dva, ropota, 
mladinski zbor matične šole pa je zapel 

V prejšnji številki sta bili ob tem članku 

objavljeni fotografiji z druge prireditve, 

za kar se prizadetim opravičujemo.

Uredništvo

Občina Dobrepolje in 
Občina Kostanjevica na Krki 

Vas vabita 
na praznovanje občinskega praznika pobratene 

občine Kostanjevica na Krki, 

ki bo v petek, 14. 8. 2015, ob 19. uri  
v galeriji Božidarja Jakca. 

Organiziran bo avtobusni prevoz z odhodom ob 16.55  
iz Ponikev in ob 17. uri z Vidma. Prijavite se lahko na 

občini ali na tel. št. 01 7880280 (Matjaž  Kovačič)  
do četrtka, 13. 8. 2015, do 13. ure. 

Vljudno vabljeni.

Janez Pavlin, župan

dve črnski duhovni pesmi ter prvič javno 
predstavil Himno OŠ Dobrepolje. Organi-
zatorka prireditve in pevovodkinja vseh 
treh zborov Valentina Ugovšek je skrb-
no pripravila tudi povezovalno besedilo, 
Mark Grm in Klara Erčulj, šestošolca, sta 
ga s svojima sproščenima žametnima 
glasovoma podajala tako, da je mlado 
občinstvo na koncu spoštljivo in hvale-
žno zaploskalo.

Prireditev, posvečena domovini, ki je 
potekala v svečanem, a sproščenem šol-
skem vzdušju, je tako hkrati na primeren 
in kulturen način zaključila tudi šolsko 
leto 2015/2016. ■
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USTANOVITEV ASTRONOMSKEGA DRUŠTVA  
V DOBREPOLJU

Astronomija me zanima že nekaj let. Najprej sem se naučil, 
kako poiskati ozvezdja, nato sem si kupil še daljnogled. Ko 
sem z daljnogledom že preiskal celo obzorje in videl vse 
meglice, zvezdne kopice in galaksije, sem si hotel kupiti 
prvi teleskop. Kupil sem ga kakšno leto kasneje, in sicer 
znamke Dobson s premerom zrcala 10 inčev (20,54 cm). 
S teleskopom sedaj večkrat opazujem že prej omenjene 
objekte. Ker je astronomija veda, ki te zanima vsak dan 
bolj, sem se odločil, da ustanovimo astronomsko društvo, 
da bi v njem razpravljal o astronomiji z ljudmi, ki jih to 
prav tako zanima. Glavni namen društva je popularizacija 
astronomije, nekaj se naučiti tudi o astrofotografiji in čim 
večkrat skupno pogledati skozi teleskop. Na svoji Facebook 
strani že nekaj časa objavljam razne novice iz astronomije, 
objavil sem tudi svoje fotografije Lune (www.facebook.
com/ADPegaz). Vsi ste lepo vabljeni na ustanovni sesta-
nek, ki bo potekal 20. 8. 2015 v Jakličevem domu na Vid-
mu. Dobimo se ob 20.00 pred vhodom. 

Vljudno vabljeni in čim več jasnih noči!
Jernej Oblak

VABILO NA USTANOVNI SESTANEK ADP

Vse ljubitelje astronomije vljudno vabim  na ustanovni 
sestanek Astronomskega društva Pegaz – Dobrepolje, ki 
bo potekal 20. 8. 2015 ob 20:00 v prostorih Jakličevega 
doma.

Predlagani dnevni red:
1. ugotovitev prisotnosti, potrditev dnevnega reda;
2. splošno o društvu – predstavitev;
3. izvolitev organov upravljanja in vodenja društva;
4. pregled in sprejem statuta;
5. pobude in predlogi;
6. razno (v primeru lepega vremena prvo opazovanje noč-

nega neba).

Za vsa dodatna vprašanja prosim pokličite na št.   
031-888-933 ali pa pišite na: oblak.jernej7@gmail.com

Vljudno vabljeni!
Astronomsko društvo Pegaz – Dobrepolje

Pobudnik za ustanovitev: Jernej Oblak                                 

ASTRONOMSKO DRUŠTVO  
PEGAZ – DOBREPOLJE

Evropska sredstva so na voljo,  
ste pripravljeni?

S partnerstvi, z mladimi in novimi  
tehnologijami do večje 

prepoznavnosti!

Podjetniška delavnica, namenjena 
turističnim ponudnikom,

bo potekala 
v sredo, 26. avgusta 2015, 
ob 18h v Modri dvorani 
na vrhu Jakličevega doma, 

na Vidmu, Dobrepolje.

Uspeh na trgu turizma je vedno bolj odvisen od po-
nudbe kakovostnih, aktualnih in raznovrstnih vsebin, 
ki morajo biti predstavljene na mestih, kjer jih potenci-
alni uporabniki preprosto in hitro zaznajo in jih lahko 
uporabijo za organizacijo svojih izletov. Pri tem imajo 
sodobne tehnologije in ljudje, ki z njimi upravljajo, po-
membno vlogo. Vsak delček teh mrež zahteva vedno 
več znanj, ki jih posameznik ne more več v celoti zago-
tavljati. Prisiljeni smo se povezovati in sodelovati.
 
Podjetniška delavnica bo ponudila praktične izkušnje, 
kako to deluje v drugih okoljih v Sloveniji. Povabilo ve-
lja vsem, ki so že ali pa tudi razmišljajo, da se priključijo 
mrežam za turizem. Dotaknili se bomo izziva, kako po-
iskati finančne vire in kako se za to organizirati.
 
Dogodek organizira ekipa zelnik.net v sodelovanju z 
Razvojnim centrom Srca Slovenije, ki je prepoznan kot 
dobra praksa organizacije turizma na podeželju ter de-
luje kot VEM (vse na enem mestu za podjetnike) točka 
za območje osrednje Slovenije.

Prijave in več informacij na ekipa@zelnik.net  
ali 051 210 895 (Ambrož Volek)
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Dobrepolje je svet treh svojstvenih slikovitih dolin, ki jih povezujeta žlahtna tradicija in razneženost bogastva 
narave, prepletajoč se z njenimi pokončnimi ljudmi, z njihovo razgibano kulturo, s šegami,  

z navadami, gostoljubnostjo in s široko odprtostjo.
Dobrepolje leži na skrajnem SZ Suhe krajine v objemu tipičnega zelenega krasa, odmaknjeno dobre pol ure 

vožnje iz Ljubljane, v neposredni bližini Trubarjeve Rašice, Levstikovih Retij, Jurčičeve Muljave in drugih 
zanimivih krajev, kar pomeni, da nas ni težko izslediti.

 
Da bi ustregli raznolikim potrebam in zahtevam vse bolj številnih pohodnikov,

ljubiteljev neokrnjene narave, rekreativnih tekačev, kar nam je velik izziv in srčna želja, organiziramo v

v soboto, 10. oktobra 2015,
 

FESTIVAL POHODOV IN TEKOV ZA VSE GENERACIJE V SKLOPU

6. DOBREPOLJSKEGA VANDRANJA
Vabimo vas, da ta dan preživite skupaj z nami na prijetnem podeželju

 s pestro živžavostno, kulturno in kulinarično ponudbo, v tesnem stiku z naravo in našimi ljudmi.

PROGRAM POHODOV IN TEKOV:

• Dobrepoljska pot (9 in 13 km) – start ob 9.00

• Pot po rimski cesti Jerneja Pečnika (13,3 km) – start ob 8.00 

• Družinske sprehajalne poti  

(Konjičkova 3 km, Račkina 1 km, Zajčkova 4 km) – start ob 10.30

• Dobrepoljski tek – start ob 11.00 (10 km), ob 11.05 (družinski tek za predšolske otroke), 

ob 11.15 (1,7 km – družinski tek za šolsko mladino)

• Grajska pot (18 km) – start ob 7.30

Na startu in cilju vseh pohodov ter tekov pred Jakličevim domom na Vidmu
bodo na voljo domače dobrote in izdelki TRŽNICE.

Prijavnina: 5 € (čaj, enolončnica)

PREDŠOLSKA IN OSNOVNOŠOLSKA MLADINA BREZPLAČNO

Prijave zbiramo na TIC Dobrepolje (041/96 28 23, td.dobrepolje@gmail.com).

Naj bo druženje z nami polno doživetij, novih poznanstev, bežnih klepetov in veselih zgodb. S predlaganih 
očišč boste spoznali, da se naše podeželje še vedno upira neusmiljeni naglici urbanih središč in tudi čas teče 

počasneje.

••• Iz društev •••

Občina
Dobrepolje

Turistično 
društvo 

Dobrepolje

Planinsko 
društvo 

Dobrepolje

Športno 
društvo 

Dobrepolje

Društvo 
gobarjev 
Štorovke

DPŽ 
Dobrepolje – 

Struge

Dramska 
skupina 

Scena

Društvo 
upokojencev 
Dobrepolje

Športno 
društvo 

Cesta

Videm 35, 1312 
Videm-Dobrepolje

t.:041/96 28 23
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TD Dobrepolje, TD Račna, VS Čušperk

Izmed vseh ponujenih poti vsako leto 
spreminjamo traso le za Grajsko pot, ki 
je namenjena vsem tistim, ki želijo nekaj 
drugačnega in zahtevnejšega. Pot je pri-
merna za dobro pripravljene in ustrezno 
opremljene ter s primerno hitrostjo hoje. 

Parkiranje, zbirališče, start in cilj bodo 
pri Jakličevem domu na Vidmu, občin-
skem središču Dobrepolja.

Po vandrovski himni se bomo ob 7.30 
podali na 18 km dolgo pot do 680 m nad-
morske višine. Vrnitev bo ob 13. uri. 

Pot bo vodila skozi našo najstarejšo vas 
Cesto, kjer je bil rojen starinoslovec Jernej 
Pečnik, kateremu ob 180-letnici rojstva 
posvečamo ta pohod. Po 10-minutnem 
postanku bomo pot nadaljevali do Starega 
gradu, mu posvetili 10 minut pozornosti in 
nadaljevali pot na Ostri vrh, kjer se bomo 
srečali s člani KS Čušperk, ki bodo pred-
stavili zanimivosti v njihovem okolju. Tudi 
njim bo na voljo 10 minut.

Od tu dalje bo pot potekala po trasi na 
Limberk (močno halštatsko gradišče), ki 
ga je odkril Jernej Pečnik. V 10 minutah 
bomo predstavili bistvene značilnosti in 
zanimivosti. Sledil bo daljši spust mimo 
vasi Predole, skozi veliko Račno na vrh Ko-
panja z Marijino cerkvijo, kjer je pri kapla-
nu Jožefu Prešernu bival v letih 1808–1810 
njegov nečak dr. France Prešeren. 

Predstavnik TD Račna bo v 10 minutah 
predstavil pomen tega otoka sredi Raden-
skega polja.

Spustili se bomo na del Radenskega 

polja in se ustavili pri Mali Račni na ob-
robju Purge, da si ogledamo izvir Šice, ki 
je nadzemni del Trubarjeve Rašce, ki po-
nikne v Ponikvah. 10 minut bo dovolj, da 
si bomo vtisnili nepozabno sliko kraškega 
izvira Šice. 

Ostal nam bo še 10-minutni vzpon po 
Čušperskem klancu do lokacije, kjer je stal 
Čušperški grad. 

Domačini pripravljajo kup presenečanj. 
Če se bomo držali programa, bomo imeli 
več kot 10 minut časa za druženje. 

Iz Čušperka se bomo ob 12.50 odpeljali 
z organiziranim prevozom na Videm, kjer 
nas bodo čakali topel obrok, prijateljsko 
druženje, kulturni program, bogato oblo-
žene stojnice domačih pridelkov in še 
marsikaj.

Vseskozi bo poskrbljeno za ustrezno vo-
denje, za varnost in prijetno druženje.

Ne zamudite ponujene priložnosti!                     
Pričakujemo vas odprtih rok!

OBVESTILO 
za udeležence 
predvidenega IZLETA  
NA DUNAJ, 19. 9. 2015

Spoštovani, 

prejeli smo neprijetno, za nas obre-
menjujoče sporočilo, da so otvoritev 
halštatskega oddelka v naravoslov-
nem muzeju z maja prestavili na 29. 
september tega leta. To pomeni, da 
če bi odpotovali po našem planu 19. 
septembra, arheoloških najdb naše-
ga Jerneja Pečnika ne bi videli, kar je 
za nas bistvenega pomena. Zaradi 
navedene presenetljive slabe novice 
z Dunaja smo na žalost prisiljeni pre-
staviti izlet na drug datum, in sicer 
na 3. oktober (sobota). 

Odhod, prihod in program se v ni-
čemer ne spreminjajo, vse bo po-
tekalo tako, kot ste bili obveščeni. 
Zapomniti si je treba nov datum iz-
leta na Dunaj, to je 3. oktober 2015, 
z odhodom z Vidma (avtobusna po-
staja) ob 3.30 zjutraj.

Se opravičujemo, čeprav so spre-
membe nastale nepredvideno, brez 
našega vedenja in odgovornosti.

Delajte na tem, da nam bo lepo, da 
se bomo vrnili obogateni z novimi 
spoznanji in s polno mero prijetnega 
zadovoljstva.

Drugi izlet, 17. oktobra 2015, bo or-
ganiziran po planu.

TD Dobrepolje

TD Dobrepolje z društvi in Občino Dobrepolje  
v povezavi s TD Račna in vaško skupnostjo Čušperk 

organizira izvedbo pohoda po Grajski poti v okviru
6. Dobrepoljskega vandranja

10. oktobra 2015
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KD Struge

Na lepo sončno petkovo popoldne smo se 
člani KD Struge odpravili na pot, ki smo jo 
letos načrtovali za naše že tradicionalno 
vsakoletno popotovanje. Pot nas je vodila 
pretežno po gozdnih stezah, kar je malo 
omililo vročino, ki nas je zajela te dni. 
Vmes smo imeli kar nekaj postankov pri 
sosednjih društvih, kjer so tudi poskrbeli, 
da smo si malo pogasili žejo.

Po prespani noči v koči KD Kljuse je 
padla tudi odločitev, da bomo svojo na-
črtovano pot  podaljšali. 

Po obilnem zajtrku smo se odpravili 
še na pot proti Žužemberku, in sicer na 
Plešivico, do tamkajšnjega  konjerejske-
ga društva. 

Letos je bila prva konjenica tudi za 
naši dve novi najmlajši članici, ki sta 
svoje doživetje na konjenici opisali ta-
kole: 

Popotovanje s konji po Suhi krajini
V konjerejskem društvu Struge smo v terminu od 3. do 4. julija organizirali dvodnevno popotovanje, in sicer na 
relaciji Struge–KD Kljuse–Plešivica.

»Bližalo se je tisto vroče petkovo popol-
dne, ko se je struška konjenica odločila od-
iti na pot. Pridružila sem se jim tudi jaz in 
odšla na svojo prvo konjenico. Naporno, 
a ker imam konje zelo rada, mi je bilo v 
veliko veselje sodelovati. Za udeležbo prve 
konjenice sem za spomin dobila kamnite-
ga konjička in se v soboto popoldne vsa 
ponosna vrnila domov. Bilo je lepo in ne-
pozabno doživetje, saj sem sama s svojim 
konjem ugotovila, da kar nekaj zmore-
va.«

Vesna Pugelj 

»Letos sem se prvič udeležila konjenice, 
ki jo je organiziralo KD Struge. Konjenica 
je trajala 2 dni. Vreme nam je bilo zelo na-
klonjeno, zato je bilo vzdušje še prijetnejše. 
Na konju smo preživeli 10 ur. Bilo je zelo 
naporno, vendar sem zelo vesela, da sem 
lahko izkusila takšno doživetje in komaj 
čakam, da se z dobro družbo ponovno use-
demo na konje ter se skupaj odpravimo na 
še kakšno konjenico.«

Jožica Rus

Konjenice se je udeležilo 11 konjeni-
kov, seveda pa ne smemo pozabiti tudi 
na ostale člane, ki so se nam pridružili in 
nam pomagali na poti ter se z nami pove-
selili pozno v noč.

Vsem udeležencem se lepo zahvaljuje-
mo za lep preživet konec tedna. ■

Foto utrinek iz Dobrepolja

Fo
to

: 
Fr

an
ci

 N
ov

ak



Naš kraj ■ julij 2015 17••• Iz društev •••

Vsako leto je večje število udeležencev, ki 
organizirano prihajajo do naše gobarske 
koče, kjer si lahko ogledajo priložnostno 
razstavo gob ter pokramljajo v prijetni 
družbi.  Nekateri so se nam pridružili 
prvič, ne pa tudi zadnjič, kot so nam za-
gotovili, saj je bila med udeleženci tudi 
Jožica Gliha, ki v svojem lokalu na Fužini 
pri Zagradcu (Kavarna pri Jožici) vodi in-
formacijsko točko in je pridno reklamira-

la naš gobarski pohod, za kar se ji iskreno 
zahvaljujemo. Vsako leto se našega poho-
da udeležijo tudi članice in člani gobar-
skega društva iz Gorij. V prijetni družbi 
nam je dan hitro minil.

Vsako leto imamo v drugi polovici ju-
nija srečanje s pobratenim društvom iz 
Ljubljane. Druženje je namenjeno pred-
vsem izobraževanju, saj je namenjeno 
skupnemu nabiranju in determinaciji 

Dogajanje v gobarskem društvu v mesecu juniju
V mesecu juniju nam vreme zopet ni bilo naklonjeno, tako da so rastišča gob počivala in čakala na obilnejše 
padavine, ki bi omogočile rast gob.  Članice in člani gobarskega društva pa kljub temu nismo počivali,  
tako kot že nekaj let zapored smo tudi letos organizirali »Primožev pohod« na Šentrumar.

gob, toda gobic ni oziroma jih je zelo 
malo, zato bolj pridno kukamo v priroč-
nike in si z izmenjavo izkušenj in znanj 
pridobivamo nova vedenja o gobah.

Da pa ne bomo obveščali le o prete-
klih dogodkih, vas želimo spomniti, da 
bomo tudi letos tretjo soboto in nedeljo 
v septembru organizirali deseto jubilejno 
razstavo gob, na katero vas že sedaj va-
bimo. ■
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Ambrož Volek

Namen kluba je zagotoviti članom aktiv-
no preživljanje prostega časa. V ta namen 
članom nudimo izobraževanja, ki jim ko-
ristijo tako v času šolanja kot v nadaljnjem 
življenju, subvencioniramo različne stori-
tve, ki jih naši člani koristijo tekom šolanja, 
poskrbimo pa tudi za možnost raznolike 
zabave, od nastopov glasbenih skupin do 
različnih tematskih izletov tako doma kot 
tudi v tujini. Tekom 16-letnega delovanja 
se je nabralo veliko odlično izpeljanih in 
odmevnih dogodkov. Nekateri izmed njih 
so postali že tradicionalni. Omeniti gre 
predvsem tradicionalne projekte, kot so 
bili v preteklosti koncerti Soseda in natečaj 
za rock skupine Simply the Best Contest, v 
zadnjih letih pa GROŠ-eve mamice in očki, 
Vrtnice ob dnevu žena, Spring break v Ka-
negri ali Poreču, kamor povprečno letno 
peljemo 100 članov, vsakoletna smučanja 
na avstrijskih smučiščih, že 4. leto zapored 
pa, v povezavi z dogodkom Grosuplje v je-
seni, organiziramo dogodek malo večjega 
obsega, imenovan GROŠ na ulici. 

Začetki kluba segajo v leto 1999, ko je 
na pobudo Andreja Štrusa, Jožeta Štrusa 
in Jožeta Širclja 16. aprila skupina aktiv-
nih študentov imela ustanovitveno sejo, 
5. 5. pa so društvo tudi uradno ustanovi-
li. Le-ti so vedeli, da lahko z ustanovitvijo 
študentskega kluba mesečno dobijo nekaj 
sredstev z naslova koncesijskih dajatev na 
študentsko delo, ki so klubu omogočila or-
ganizacijo preštevilnih aktivnosti za mla-
de. Glavni skupni cilj društva je bil vzpo-
staviti močno študentsko organizacijo na 
območju Upravne enote Grosuplje. Prvi 
predsednik kluba GROŠ je bil Jože Štrus, 
uradni prostori, kjer se je sestajal upravni 
odbor, pa so bili v restavracija Mak. Zato 
so se z lastnikom objekta na Taborski cesti 
15a dogovorili, da prazne prostore dobijo 
v brezplačen najem. Ker so bili prostori v 
slabem stanju, so jih študentje z udarni-
škim delom uredili v prijetnejši prostor za 
mlade, hkrati pa so že leta 2001 na občnem 
zboru sklenili, da iščejo nov, primernejši 
prostor za nadaljnje nemoteno izvajanje 
programa in dogodkov za študente in 
mladino. Povod za selitev pa je bila tudi 
informacija takratnih lastnikov prostora, 

da se bo stavbo kmalu porušilo. Sredstev 
za redne dogodke je bilo tedaj bolj malo, 
saj je bilo treba denar nameniti za nakup 
in selitev v nove prostore. Omeniti gre 
predvsem koncert imenovan Soseda, na 
katerem so nastopale znane rock skupine 
(Siddharta, Tabu, Elvis Jackson, Jinx) pa 
tudi lokalne skupine. Nove prostore na se-
danji lokaciji GROŠ-a, ki so bili dokončani 
do podaljšane tretje gradbene faze, so ta-
kratni aktivisti kupili leta 2002. Po idejnih 
načrtih arhitekturnega biroja Sadar-Vuga 
so pod vodstvom Gregorja Steklačiča do-
končno uredili notranje prostore. Zaradi 
večje investicije od začetno predvidene 
je finančna stiska omejevala izvedbo do-
godkov za mlade in dokončanje notranje 
ureditve prostorov, ampak so selitev »stari 
Groševci« le dočakali. Nove prostore na 
Industrijski cesti 1g je 10. 12. 2004 otvo-
ril takratni predsednik Klemen Marinčič. 
Gotovo se še vsi spominjate tiste živo ru-
mene kletke. Sočasno z odprtjem kluba na 
novi lokaciji je bil ustanovljen tudi Zavod 
GROŠ, katerega namen je bil ločitev kluba 
kot mladinske organizacije od dejavnosti 
organiziranja dogodkov in gostinstva, ki jih 
je v novih prostorih prevzel Zavod GROŠ. 
V novem Klubu GROŠ je zavod s pomočjo 
sredstev Študentskega kluba GROŠ v letih 
od 2004 do 2010 izvedel več kot 1.000 vr-
hunskih dogodkov (rock in jazz koncerti, 
DJ večeri, potopisi, literarni večeri, pogo-
vorni šovi, delavnice, Simply the Best Con-
test …) in gostil vrsto eminentnih gostov. 

Prepoznavna rumena kletka je predsta-
vljala uradne prostore vse do leta 2013, ko 
se je začela obširnejša prenova. Prostori 
so bili dotrajani in nefunkcionalni. V letih 
2012 in 2013, ko se je zbralo dovolj finanč-
nih sredstev, je Študentski klub GROŠ pod 
vodstvom takratnega predsednika Uroša 
Vodopivca uradno začel z generalno pre-
novo prostorov. To je zagotovo eden najve-
čjih in najpomembnejših dogodkov v zgo-
dovini kluba. Draga investicija, dolgotrajne 
priprave in jekleni živci so obrodili sadove. 
V petek, 18. 4. 2014, sta Uroš Vodopivec in 
takrat novoizvoljeni predsednik Gašper 
Kus z roko v roki slovesno odprla sveže 
prenovljene prostore, ki sedaj še bolje slu-
žijo vsem članom kluba. 

Leta 2002 je Študentski klub GROŠ prvič 

prejel pomembnejše priznanje na podro-
čju svojega delovanja. Občina Grosuplje je 
klubu za njegove dosežke dodelila prizna-
nje s srebrnim znakom. Po tistem letu pa je 
bilo bolj prelomno še leto 2014. Prelomno 
ni bilo samo zaradi prenove prostorov. 
To je bilo tudi leto, ko je Študentski klub 
GROŠ ponovno prejel občinsko priznanje, 
tokrat bronasto priznanje Občine Grosu-
plje za izjemne dosežke. 

Naslednji večji dosežek pa je že na 
vidiku. Trenutno se vztrajno borimo za 
pravico do pridružitve študentov in dija-
kov občine Škofljica Študentskemu klubu 
GROŠ. Upamo, da nam bo to tudi uspelo. 
Rezultati žal niso odvisni le od nas, ampak 
tudi od krovne organizacije slovenskih štu-
dentskih klubov, zveze ŠKIS. 

Trenutni upravni odbor se po zgledu 
svojih predhodnikov še vedno aktivno in 
zavzeto trudi za uspešno delovanje kluba 
ter njegov napredek. Veliki dogodki in po-
membni dosežki se počasi, a vztrajno na-
birajo. Želimo si, da bi nas v prihodnje še 
naprej podpirala taka množica okoliških 
študentov in dijakov, kot tudi občine, v 
katerih smo prisotni, predvsem pa obči-
na Grosuplje, ki nam že vseskozi stoji ob 
strani.

Ob tej priložnosti bi se trenutni uprav-
ni odbor in predsednik ŠK GROŠ v imenu 
vseh študentov in dijakov UO Grosuplje 
iskreno zahvalila vsem glavnim pobudni-
kom in ustanoviteljem GROŠ-a za njihov 
trud in prizadevanja ob ustanavljanju in 
vodenju kluba. Brez njih ne bi imeli naj-
pomembnejšega: lastnih prostorov in re-
dnega dotoka finančnih sredstev. Najlepša 
hvala! ■

Pregled dosežkov v študentskem klubu GROŠ
Študentski klub GROŠ je neprofitna mladinska organizacija, ki pod svojim okriljem združuje študente in dijake 
celotne Upravne enote Grosuplje. Trenutno je v ŠK GROŠ včlanjenih več kot 700 študentov in dijakov iz občin 
Grosuplje, Dobrepolje in Ivančna Gorica.

(julij 2002) 
Gregor 
Steklačič leta 
2002 ob pre-
jemu srebrne-
ga občinskega 
priznanja 
Klubu GROŠ, 
vir: Grosupeljs-
ki odmevi
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(november 2010) Upravni odbor pod okriljem Simona Viranta,  
foto: arhiv GROŠ

(december 2011) Novi upravni odbor in predsednik Uroš Vodopivec, 
foto: arhiv GROŠ

(december 2011) Drugi prostori Študentskega 
kluba GROŠ – KOCKA, foto: arhiv GROŠ

(december 2013) Prenova prostorov,  
foto: arhiv GROŠ

(marec 2014) Uroš Vodopivec ob podpisu 
pogodbe s prvim najemnikom lokala, Petrom 
Hočevarjem, foto: arhiv GROŠ

(april 2014) Slavnostna otvoritev prenovljenih 
klubskih prostorov, foto: Brane Petrovič

(junij 2014) 
Prejetje 
bronas-

tega priznanja 
Občine Grosu-

plje za izjemne 
dosežke, foto: 

arhiv GROŠ

Raznovrstna GROŠ-eva izobraževanja, foto: arhiv GROŠ (september 2013) Že 4. leto organiziramo dogodek »GROŠ na ulici« v 
sklopu občinske prireditve Grosuplje v jeseni, foto: arhiv GROŠ
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Renata Škulj

Vsekakor  je  za nas najlepša novica, da 
smo  se končno rešili  iz  velike  finančne 
krize, na pot stopamo samozavestnejši 
in previdnejši.

Imamo tudi novo vodstvo, to je di-
rektorica gospa Špela Selan, ki si še kako 
prizadeva, da bi delali dobro in da se 
poveže z lokalno skupnostjo, zato vsa-
komur podaja roko za sodelovanje.

Našim stanovalcem poleg nujnih  
zdravstvenih storitev nudimo tudi 
ohranjanje socialnih veščin, sprostitev, 
spodbujanje proste igre, lastni izbor in 
sodelovanje v  aktivnostih, kot so npr.: 
literarna skupina, biblična skupina, 
glasbeno-plesna skupina, telovadba, 
kuharske delavnice, pevski zbor, delo na 

vrtu, miselne igre, kreativne in likovne 
delavnice in še bi lahko naštevali.

V mesecu juniju, ob dnevu državno-
sti, smo pripravili samostojni koncert 
svojega pevskega zbora STRUNE, ki ima 
čedalje več članov. Prepevamo sloven-
ske ljudske pesmi, ponarodele in tudi 
narodno zabavne pesmi. Medse smo 
povabili tudi harmonikarja, našega so-
vaščana, to je Miha Lampe, ki je pope-
stril naš program, za kar se mu najlepše 
zahvaljujemo.

V mesecu juliju se je vseh naših sta-
novalcev spomnil gospod župnik Franc 
Škulj, ki je praznoval 70. rojstni dan. 
Daroval je mašo, vsakemu poklonil na-
smeh in segel v roke, poskrbel je tudi za 
obloženo mizo.

Z veseljem smo mu zapeli nekaj pe-

smi, stanovalci so neizmerno uživali v 
veselju in malo pozabili na svoje tegobe 
in bolezni. Hvala vam gospod Škulj za 
dobrosrčnost, za prijetno preseneče-
nje.

Zato si bomo še naprej prizadevali 
in prisluhnili svojim stanovalcem, da 
bi našli bližnjico do njihovih  src.

Že sedaj se pripravljamo na prazno-
vanje 80-letnice zavoda Prizma Poni-
kve, ki bo v mesecu septembru, datum 
bomo vsem posredovali kasneje.

Želimo si, da nas v čim večjem šte-
vilu obiščete, prisluhnete, kako živimo 
in delamo, ogledali si  boste lahko tudi  
umetniške izdelke nekaterih naših sta-
novalcev, saj je med njimi veliko raz-
ličnih talentov in izražanj na različne 
načine. ■

Življenje v PSVZ  PRIZMA Ponikve

V soboto, 11. julija, smo se kljub vročini 
zbrali v dvorani Jakličevega doma. Ude-
ležba je bila velika, kajti na tako imeno-
vani »piknik« nas je prišlo kar 67 članov. 
Priprava jedi na žaru nas je omamljala 
(kajti peklo se je neposredno pred dvora-
no), po dobrem obedu pa smo tudi zape-
li in zaplesali. Janez je spet prepeval tiste 
lepe dalmatinske pesmi, ki ti sežejo prav 

do srca, in popoldne je hitro minilo. Proti 
večeru smo se polni zanimivih zgodb in 
dobre volje odpravili proti domu. 

V petek, 7. 8. 2015, bomo odšli v Izolo 
na kopanje. Ker verjetno Naš kraj do tega 
dne še ne bo izšel, vas bodo o tem pote-
panju obvestili poverjeniki.

Pomembna sprememba pa je za me-
sec september. Septembrski izlet ne bo 

na Kočevsko in naprej do Kolpe, ampak 
so se člani upravnega odbora odločili, da 
gremo na splavarjenje po Ljubljanici. To 
se bo zgodilo v soboto, 5. septembra. 

Odločite se in se prijavite, lepo bo!  
Igorja sta poskrbela, da naši želodčki 

niso bili prazni.
Čeprav je bilo vroče, smo se kljub temu 

zavrteli. ■

IZ DRUŠTVA UPOKOJENCEV DOBREPOLJE

Ne bodi sam, pridruži se nam
Piše: Marija Tegel
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Nina Kastelic, OŠCZ Dobrepolje

Nekateri so se naučili  veliko novega, drugi pa so prišli obnovit 
svoje znanje. Vsi udeleženci pa sedaj dobro vemo, kako zelo je 
pomemben pristop k ponesrečencu, kako se k njemu pristopi in 
kako  pravilno začeti oživljanje in pri tem uporabljati AED.  

Ob tej priliki  bi se rada zahvalila Rdečemu križu Grosuplje za 
vso pomoč pri praktičnem delu, za izposojo lutk in inštruktorja ter 
vsem ostalim inštruktorjem iz gasilskih vrst. Hvala tudi OIL Lju-
bljana in podjetju Meditra d.o.o. za izposojo lutk. Z vašo pomočjo 
smo lahko izpeljali delavnico na tako visoki ravni in odnesli veliko 
praktičnega znanja. ■

Avtomatski defibrilator (AED) v Jakličevem domu

V preddverju Jakličevega doma je AED, nameščen je v oma-
rici z oznako AED. Namenjen je javni uporabi v primeru 
zastoja srca. Varovan je s kamero. 

AED je varna in preprosta naprava!
Avtomatski eksterni defibrilator (AED) je prenosna elek-
tronska naprava, ki je sposobna zaznati zastoj srca pri člo-
veku. S pomočjo električnega sunka pa lahko srce ponovno 
požene in s tem reši življenje.
Sestavljen je iz ohišja z baterijo, iz katerega izhajata dve 
nalepki – elektrodi. Odvisno od modela lahko na ohišju 
najdemo največ 2 gumba (za vklop in proženje električ-
nega sunka), zvočnik (preko katerega nam aparat daje 
glasovna navodila v slovenskem jeziku) ter pri nekaterih 
ekran, kjer se navodila tudi izpišejo.

Sam po sebi aparat seveda ne rešuje življenj, je pa izre-
dno dobrodošel dodatek pri oživljanju s pritiski na prsni 
koš (masažo srca) in z umetnim dihanjem. Z oživljanjem 
z uporabo AED lahko narediš toliko kot celotna reševalna 
ekipa, ki prispe kasneje, in rešiš življenje.
POMNI!
• AED je popolnoma varna naprava, ki jo lahko uporablja 

vsakdo!
• Samo uporaba AED, brez stiskov prsnega koša in ume-

tnega dihanja, je neučinkovita!

Delavnica TPO 
z uporabo AED
Dne 17. 6. 2015 je CZ Dobrepolje organizirala delavnico 
Temeljni postopki oživljanja z uporabo avtomatskega 
defibrilatorja. Delavnice se je udeležilo približno 25 
udeležencev. Od tega je bila večina gasilcev, ki so 
zopet pokazali, da so pripravljeni pomagati sočloveku v 
nesreči.



22 Naš kraj ■ julij 2015••• Iz dobrepoljske ambulante •••

V gimnazijskih časih sem preživljal obdo-
bje »študijizacije« zemeljskih pojavov in 
naravnih zakonitosti. V sadovnjaku smo 
imeli drevesa, med njimi dve slivi, ki sta 
bili približno enake velikosti in oddaljeni 
ena od druge za dolžino Pahorjeve katrce 
brez odbijačev. Med njima je bila razpe-
ta ležalna mreža, na katero sem se vrgel 
vsako popoldne, ko sem prišel utrujen od 
napornega pouka. Na tej mreži sem zaspal 
kot angelček. Zbudil sem se šele pozno po-
poldne, popolnoma prerojen in poln ener-
gije za šport in zabavo, ne pa za domače 
naloge, seveda. Le v sredini septembra, ko 
sta imeli domači češplji dozorele plodove, 
je bil moj spanec krajši, v glavnem je trajal 
le do padca prve zrele slive na mojo zasa-
njano glavo. Ko mi je padla kakšna težka 
sliva v predel okrog oči, se mi je zgodilo, 
da sem od udarca slive dobil čez nekaj ur 
okrog oči modrico, imenovano sliva. Sliva 
je torej povzročila slivo, a v vsaki stvari, še 
posebej, če je modra, se skriva kakšna mo-
drost; in to velja tudi za padanje dozorelih 
sliv. Vemo namreč, da postajamo modrej-
ši predvsem na podlagi dveh dejavnosti: 
učenja in nabiranja izkušenj. Pri iskanju 
modrosti v pojavu padanja sliv na glavo 
je predstavljalo dejavnost `učenje` po-
znavanje Newtonovih zakonov, dejavnost 
`nabiranje izkušenj` pa večkratna bolečina 
od udarca v glavo in posledično zbujanje 
iz prijetnega spanca. Analizo nekajsekun-
dnega sosledja dogodkov sem strnil v štiri 
faze: 
1. faza zdravljenj udarnine glave (prvi le-

tnik gimnazije)
2. faza poznih izmikov (drugi letnik gim-

nazije)
3. faza zgodnjih izmikov (tretji letnik gim-

nazije)
4. faza preprečitev (četrti letnik gimnazije 

– vključno z maturo)
Potek prve faze je zgledal takole: ko mi 

je padla sliva na oko, sem se zbudil in za-
čel tuliti na pomoč, po navadi sem poklical 
mamo. Mama je pritekla z mokro kuhinj-
sko krpo, ki je malo še smrdela po čebuli, 
mi jo položila na predel očesa in hladila. 
Vmes je nejevoljno nadrla očeta, rekoč: 
»Štefan, zakaj si dal to mrežo med slive, 

rajši bi jo razpel med jablane, ki so dozo-
rele že avgusta …« A oče se ni pustil zavesti: 
»Rajši naj se gre učit, ne pa da smrči na tej 
mreži, ki je namenjena počitnikovanju, ne 
pa času šole in jesenskih opravil …« To se 
je dogajalo v prvem letniku gimnazije.

Druga faza je bila namenjena opazova-
nju krošnje in opazovanju padca odtrga-
nih sliv. Ko sem ocenil, da pada sliva proti 
moji glavi, sem se zadnji hip izmaknil. A 
po navadi sem kaj kmalu zaspal, in sicer 
za toliko časa, dokler me ni naslednja sliva 
udarila po glavi. To se je dogajalo v drugem 
letniku gimnazije.

Tretja faza je bila namenjena zgodnejši 
obrambi. Opazoval sem krošnjo in pri vsa-
ki odpadli slivi takoj odmaknil glavo in se 
zaščitil z rokami, ne glede na to, kam je sli-
va padala. A tudi ob tej aktivnosti sem kaj 
kmalu zaspal, in sicer za toliko časa, dokler 
me ni naslednja sliva udarila po glavi. To se 
je dogajalo v tretjem letniku gimnazije.

Četrta faza je bila faza zrelosti; a ne zgolj 
zrelosti sliv, ampak tudi zrelosti v smislu 
pametnega razmišljanja. Kot smo že ome-
nili, sem iskal rešitve, na podlagi katerih 
bi sploh preprečil padanje sliv proti moji 
glavi. Tuhtal sem, tuhtal, in najprej prišel 
do rešitve, da sem si nad glavo razprl de-
žnik, ki je padajoče slive prestregel. Potem 
sem seveda spet zaspal, a kmalu je zapi-
hal veter in vrgel dežnik na tla, zatem pa še 
slivo na mojo glavo. To torej ni bila dobra 
rešitev. Spet sem tuhtal in tuhtal, dokler ni-
sem pogruntal, da bi bilo najbolje doma-
čo češpljo obrati in potem res brezskrbno 
pod njo zaspati. In ta rešitev se je izkazala 
za najboljšo. Pobrane slive sem potem, ko 
sem se naspal, odnesel mami v kuhinjo 
in za zahvalo mi je spekla pito. Takoj, ko 

je bila pita gotova, sem veselo pograbil tri 
kose in se spet vrgel na ležalno mrežo, kjer 
sem se najprej sede najedel, nato pa legel 
na hrbet in veselo opazoval krošnjo, rekoč: 
»Kaj je zdaj, češplja slivasta … Kaj mi pa 
zdaj moreš, ko si brez sadežev … Ha ha ha, 
kako sem te lepo zafrknil … Nič mi več ne 
moreš!« Povrh vsega sem krošnji pokazal 
še sredinca, nato pa s polnim želodčkom 
in z zmagovitim zadoščenjem spet zaspal 
kot angelček. A ne za dolgo … Kmalu se 
je namreč vlil dež in ploha je bila tako 
močna, da sem bil ves moker, preden sem 
uspel pobegniti v hišo. Jezen in šokiran od 
mokrega tuša sem pogledal skozi okno; 
pogled se mi je ustavil na krošnji slive, ki 
je odražala pravo zadovoljstvo v objemu 
dežnih kapelj. Listi so se razprli, veje izte-
gnile. Zdelo se mi je, da bi mi sliva, če bi 
imela prste, takrat pokazala sredinca.  Če 
prav pomislim, bi lahko takole primerjal: 
obiranje zrelih sliv in s tem preprečitev 
njihovega padanja na mojo glavo bi lah-
ko primerjal z dokončanjem gimnazije; 
nauk, ki sem ga potegnil iz dežnega šoka 
in ki se glasi NE HVALI DNEVA PRED VE-
ČEROM in NE SPI NA LOVORIKAH, pa 
je bil kot opravljena življenjska matura. S 
tem uspešno opravljenim izpitom sem se, 
poleg znanja iz gimnazijske mature, poln 
mladostniške modrosti odpravil čez nekaj 
mesecev študirat v Ljubljano, kjer sem se 
vpisal na študij medicine.

Minevala so leta, minevala mladost. S 
težkimi življenjskimi koraki sem počasi 
puščal za sabo izpit za izpitom, na koncu 
se mi je le posrečilo, da sem diplomiral … 
Sledilo je pripravništvo, nato pa iskanje 
službe. Spomnim se, da sem šel nekoč na 
razgovor za službo v neko tujo firmo in 
direktor me je vprašal, če sem kdaj opra-
vil kakšno znanstveno delo. Takrat sem 
se spomnil na svoje gimnazijske čase in 
štiriletno analizo pod domačo češpljo. 
V hipu sem odvrnil: »Da, sem avtor razi-
skave Aplikacija študije padajočih sliv na 
javnozdravstveno problematiko.« Seveda 
mi kaj več ni bilo treba razlagati, razgovor 
je bil zaključen, delovna doba v tej sanjski 
službi pa tudi … Ostal sem zgolj pri sanjah. 
Pa vendar je bila tudi ta izkušnja za nekaj 
dobra. Kot v zreli slivi se je tudi v moji glavi 
porodil črviček, ki se je zvijal, vrtel in krep-
čal s sladkimi sokovi pozitivnih misli. Spr-
va ga niti ni bilo zaznati, pasel se je v temi 
nevidnega sveta; pozneje pa je postajal vse 
večji, vse bolj zaznaven in z leti je ne samo 
pokukal iz ovoja, ampak se je spremenil v 
metulja s čudovitimi krili. V luči čudovitih 
barv še dandanes preletava moje miselno 
obzorje in pomaga vklopiti logično raz-
mišljanje vselej, ko se izkaže potreba po 

Piše: Zdravko Marič, dr.med.

Ko se sliva  
z učenostjo zliva
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reševanju kakega zdravstvenega 
problema. Poglejmo, kako:

Zadevanje odpadle slive v pre-
del arkade ali očesa ponazarja 
udarec bolezni, ki prizadene nič 
hudega slutečega človeka. Kot 
pod češpljo zaspali Zdravc se do 
tedaj brezbrižni bolnik znajde v 
šoku, povzročenim z nenadnim 
bolezenskim simptomom. Sledi 
iskanje nujne pomoči, nepredvi-
dljivo zdravljenje z nepredvidlji-
vo prognozo. Če imamo srečo, jo 
odnesemo brez posledic, če ne, so 
posledice lahko tudi trajne. Zana-
šanje na urgentno zdravljenje je 
torej loterija.

Izmikanje neposredno ogroža-
joči nevarnosti, v mojem primeru 
padajoči slivi, ponazarja paniko, 
ki jo zaženemo, ko slišimo za 
kakšno bolezensko nevarnost; 
denimo epidemijo gripe, sum na 
rakasto obolenje, alergijske vpli-
ve itd. Takrat naredimo vse, da se 
neposredni nevarnosti izognemo, 
predvsem pa letimo v ambulanto 
po recepte za zdravila ali napotni-
ce za specialista.

Izmikanje začetni nevarnosti, 
v mojem primeru slivi, ki se je ta 
hip odtrgala v katerem koli delu 
krošnje, je podobno skrbi, ki nas 
prevzame v primeru zaznave raz-
ličnih nevarnosti, ki nas teoretič-
no lahko doletijo; denimo okuž-
be, bolezni srca in ožilja in razne 
druge. Takrat se z določenimi 
sredstvi ali ukrepi zaščitimo za 
primer, da bi denimo mi bili žrtev 
tega nevarnega vpliva: pretirano 
razkužujemo roke, uživamo vita-
mine ali kakšne tablete za zaščito 
določenih organov, nabavljamo 
potrebne ali nepotrebne pripo-
močke, ki jih zasledimo na TV ali 
v internetnih oglasih, nasedamo 
nasvetom, ki nam jih deli obve-
ščevalna služba REKLA KAZALA  
itd.

Preprečevanje bližnjega sreča-
nja slive in naše glave v smislu od-
stranitve vseh zrelih sliv z drevesa 
je podobno preventivnim ukre-
pom ljudi, ki se obnašajo do svo-
jega zdravja skrbno in odgovorno. 
To so ljudje, ki se zavedajo pasti in 
nevarnosti bolezni tudi že takrat, 
ko so še zdravi. To so ljudje, ki ne 
kadijo, ne uživajo v prekomernih 
količinah alkohola, drog ali ne-
potrebnih zdravil, se rekreirajo, 

v sproščenem vzdušju preživljajo 
prosti čas in se ne počutijo ob vsa-
ki stvari ali ob vsakem sočloveku 
ogrožene ali manjvredne. Ljudje, 
ki tako razmišljajo, dobro vedo, 
da se lahko s preventivnim vede-
njem izognejo srečanju s števil-
nimi boleznimi sodobnega časa. 
Po drugi strani pa tudi vedo, da se 
tudi kljub skrajno zdravemu na-
činu življenja ne da stoodstotno 
izogniti vsem nevarnostim, ki nas 
lahko v tem življenju doletijo. Pa 
vendar, če logično razmišljamo, 
smo vsekakor manj ogroženi pod 
drevesom z obranimi slivami kot 
pod tistim, kjer je sliv še polno. 
Učenost, ki sem jo sam osebno 
pridobil na podlagi mladostniške 
študije s padajočimi slivami, je pri 
meni dosegla svoj namen. Izučilo 
me je, da je treba najbolj pritisni-
ti na samodisciplino ravno takrat, 
ko nam gre najbolje. Če bomo to 
dosegli, bo obnovitev ali stopnje-
vanje odrešilne samodiscipline 
v bolj hudih časih samodejno, 
močno in učinkovito. Marsikdaj 
pomislim, kako je pri ljudeh, ki 
jih poznam. Marsikdaj si predsta-
vljam, da se sprehajam ob ležal-
nih mrežah vseh teh poznanih. 
Če med tem sprehodom opazu-
jem krošnje domačih češpelj, ki 
jim visijo nad glavo, je slika zelo 
raznolika: nekaterim slive padajo 
na polno proti glavi, nekateri so v 
fazi izmikanja padajočim slivam, 
le nekaj pa je takih, ki so zrele sli-
ve obrali, tako kot jaz v četrtem 
letniku gimnazije. To so tisti, ki v 
smislu preventive odstranjujejo 
čim več škodljivosti, ki lahko pri-
zadenejo njihovo zdravje. 

Veliko je študij, ki služijo na-
menu razvoja medicine. Veliko, 
res, predvsem visoko strokovnih. 
A malo je tistih, ki tem študijam 
sledijo in so pisane na njihovo 
kožo. Lahko jih zasledimo v raz-
ličnih medijih, a če dobro premi-
slimo, ugotovimo, da so njihovi 
izsledki bodisi kratkotrajni bodisi 
pomanjkljivi, saj gredo hitro v po-
zabo ali jih pa negira neka druga 
študija. Izsledki študije padajo-
čih sliv pa so večni. Žal se tega 
marsikdo premalo zaveda. Žal je 
to razvidno iz čedalje večjih pri-
tiskov, ki smo jih deležni splošni 
zdravniki v zvezi z napotnicami, 
kjer se izvajajo želje in zahteve, 

naj napišemo napotnico pod nujno. Veliko je torej ljudi, ki 
razmišljajo kot raziskovalec v prvi fazi študije padajočih sliv, 
to je zdraviti udarnino glave. Veliko je tudi takih, ki se iz tega 
ničesar ne naučijo in ne preidejo niti v naslednjo fazo, to je 
faza izmikanja v raziskovalčevem drugem letniku gimnazije; 
torej, kot da bi ponavljali prvi letnik … Pa ne samo enkrat. 
Morda jih usoda vseeno ne bo kruto kaznovala, pa vendar 
bo njihovo življenje podobno tulečemu mladostniku, ki bo 
ob vsakem bolezenskem udarcu klical mamo Medicino, da 
mu pomaga.

Ko se vračam v kraje svoje mladosti, vedno pogledam 
skozi okno v sadovnjak. Spomnim se ležanja pod slivami in 
spremljajočih neskončnih razmišljanj. Spomnim se vsega, 
kar je bilo pod drevesi potem, ko smo ležalno mrežo odstra-
nili. Nekaj časa je bila na tem mestu pasja uta, potem otro-
ški šotor, krtova luknja, katrca (pa na Pahorjeva, ampak od 
strica Branka), čebelji panj ter klopca za obiske, kamor smo 
posedli goste v času razmetanega stanovanja. Naj bo zgodba 
z domačo češpljo zgodba našega življenja, saj je prispodoba 
le-tega. Četudi nas strelja z bolečimi plodovi, nam vendar 
po drugi strani nudi oporo za mrežo, na kateri se ziblje naše 
življenje, in z bujno krošnjo senco, ki nas ščiti pred vročim 
soncem. Ko bomo še zadnjič ležali pod slivo svojega življe-
nja, bomo lahko zgolj bolj ali manj dolgo opazovali njene 
suhe veje, liste in zgubane plodove. Ko pride čas odhoda, se 
bo sliva prelomila in nas v večno življenje izstrelila. ■

Foto utrinek iz Dobrepolja
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Bojan Novak

Mozaiki imajo v umetnosti posebno me-
sto. Ponavadi krasijo stavbe, ki so od nek-
daj ljudem veliko pomenile. Torej so zelo 
dragoceni. Kot prispodobo mozaike veliko 
uporabljamo. Predvsem novinarje slišimo 
večkrat govoriti, kako so se vsi kamenčki 
sestavili v mozaik. Največkrat je to mišlje-
no v pozitivnem smislu.

Kamenčke za končni mozaik 12. špor-
tnega dneva v Bruhanji vasi smo začeli 
nabirati že mesece pred končnim polaga-
njem. Najprej smo nabrali kamenčke za 
okvir slike (pripravili smo nabor aktivno-
sti, razposlali razpise in vabila), na koncu 
pa smo nabrali še tiste najpomembnejše 
in najlepše kamenčke, ki so bili v sredi-

ni umetnine (pripravili smo vsa športna 
prizorišča, pripravili okrepčila in vsem 
prostovoljcem iz Bruhanje vasi razdelili 
naloge).

Za končni izgled mozaika mora vsak 
kamenček stati na svojem mestu, biti 
mora prave barve in zliti se mora s celo-
to. Tiste najlepše kamenčke iz osrednjega 
dela smo predstavljali zagnani vaščani 
Bruhanje vasi in člani Športnega društva 
Dobrepolje. Lojzu in Janezu je uspelo ka-
menčke postaviti na pravo mesto že pred 
začetkom prireditve, a manjkalo je vezi-
vo – malta. To so predstavljali sodelujoči 
nogometaši, odbojkarji, duatlonci, otroci, 
ki so skakali na »miniplanici«, ženske, ki 
so šle na nordijsko hojo, in seveda številni 
gledalci. Brez tega veziva kamenčki ne bi 

imeli posebnega smisla.
Prvi so v rekreacijski center prišli nogo-

metaši. Ob desetih se je začel nogometni 
turnir, na katerem je sodelovalo 9 ekip. 
Petnajst tekem je bilo treba odigrati, da 
smo na koncu le prišli do najboljšega. Le-
tos so bili najbolj prepričljivi člani ekipe 
Outsider, ki so si sicer v začetnem delu pri-
voščili spodrsljaj, a ko je bilo najpomemb-
nejše, so predli kot dobro naoljen stroj. V 
finalu so z 2 : 0 premagali ekipo K-team 
ŠD Kompolje. Za tretje mesto so Galaktiki 
po streljanju 9-metrovk premagali Bruha-
njo vas, ki letos pri izvajanju 9-metrovk ni 
imela tako natančnih nog kot lani.

Del nogometnega dogajanja je bila tudi 
tekma veteranov, kjer smo lahko na delu 
videli tudi tiste, ki imajo nogomet še ve-

Poletni športni mozaik
Zgodba o 12. športnem dnevu v Bruhanji vasi
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Jasmina Strnad

Tekmovalci so se zbrali na žrebu ekip ob 14.30, z igro pa so 
začeli ob 15.00. Na turnir se je prijavilo 5 ekip, in sicer: Cesta, 
Vrbje (Cesta), Undercave (Podpeč), Štacjon (Predstruge) in Vi-
dem.

Ob koncu tekmovanja smo izpeljali metanje trojk. V ženski 
kategoriji je zmagala Romana Škantelj, pri moških pa je že ne-
kaj let najboljši Jože Padar - Pajo.

Proti večeru smo z uradno podelitvijo pokalov in praktičnih 
nagrad razglasili najboljše. Že petič zapored je bila najboljša 
ekipa Vrbje, druga je bila ekipa Videm, tretji pa Undercave.  
Druženje se je nadaljevalo ob dobri hrani in pijači.

Zahvaljujem se Podpečanom za strpnost in razumevanje ter 
vsem, ki ste nam kakor koli pomagali pri organizaciji in izvedbi 
tega turnirja. Se vidimo tudi drugo leto v Podpeči! ■

dno radi, a se v tekmovalnem smislu po-
večini ne morejo več kosati z mladci.

Odbojkarski turnir trojk letos ni bil 
tako dobro obiskan kot pretekla leta, a 
smo vendarle videli na delu šest ekip. V 
skoraj idiličnih popoldanskih razmerah 
se je v mivki najbolje znašla ekipa Outsi-
derjeve »frajle« (Mojca Pene, Nejc in Blaž 
Blatnik). V finalu so premagali družinsko 
ekipo našega zdravnika, dr. Zdravka Mari-
ča. V ekipi sta bila še njegova otroka Do-
mineja in Rem. Tretje mesto je pripadlo 
domači ekipi Gadje (Janez Erčulj, Marko 
Šporar in Damjan Buščaj). Za miss mivke 
smo izbrali Dominejo Marič, za mistra pa 
Janeza Erčulja.

Ekipni štafetni duatlon je neka poseb-
nost, ki smo se je lotili pred leti. Dvojico 

sestavljata moški in ženska, ki se poljubno 
razporedita na tek oziroma kolo. Najprej 
tekač preteče 1,5 km dolgo progo, nato ko-
lesar prevozi slabe 4 km dolgo razgibano 
progo in vse skupaj se še enkrat ponovi. 
Letos je sodelovalo 7 parov. Najhitreje sta 
s progo opravila Anja Mustar in Tomaž 
Perko, sledila sva Tanja in Bojan Novak, 
na tretje mesto pa sta se uvrstila Manca 
in Gorazd Milavec. 

Letos so za poseben kamenček v moza-
iku poskrbeli izvajalci projekta Miniplani-
ca. Pod vodstvom Mitje in Bineta so otro-
ci skakali na mali skakalnici kar štiri ure. 
Veliko jih je bilo, nekateri pa so vztrajali 
tudi po več ur.

Omenim naj še 9 žensk, ki so se ob de-
setih podale na nordijsko hojo in preživele 

koristen in prijeten čas »po nordijsko«.
Vseh sodelujočih športnikov smo na-

šteli kar 170 in veseli smo, da smo naš 
športni dan vključili v vseslovensko akcijo 
Slovenija v gibanju. Res je bilo veliko giba-
nja, ob tem pa tudi dobre volje.

Vrnimo se k mozaiku. Zdaj, ko gledamo 
končno umetnino, smo ponosni in zado-
voljni, da smo uspeli združiti toliko ljudi 
in njihovih zgodb v eno celoto. Veseli  smo 
vsakega kamenčka posebej in zadovoljni, 
da je vsak na svojem mestu, vse skupaj 
pa trdno povezuje prijateljstvo organiza-
torjev, pritrjuje pa ljubezen do športa, ki 
vsako poletje žene ljudi v Gmajno.

Več fotografij najdete na spletni strani 
www.sd-dobrepolje.si. ■

8. vaški košarkarski turnir v Podpeči
V soboto, 25. 7. 2015, se je v Podpeči pod okriljem ŠD Dobrepolje odvijal 8. vaški košarkarski turnir.



26 Naš kraj ■ julij 2015

Vse prijazne besede, iskrene poglede,

dobre želje, vso sprejetost in ljubezen hrani 

kot največje bogastvo. V težkih trenutkih ti bo 

mogoče vse to predstavljajo rešilno bilko, zato 

naj ne gre nič dobrega, kar ti kdo stori, mimo 

tebe, ampak shrani vse to v svoje srce, 

da te ves čas spominja na to, kako dober 

in dragocen si in koliko ljudi te ima radih.

Mateja Debeljak, Misli za lepši dan

Zdaj se spočij,
izmučeno srce,

zdaj se spočijte zdelane roke.
Zaprte so utrujene oči,

le moja drobna lučka še gori.

                                        (S. Makarovič)

••• Šport; zahvala •••

ZAHVALA

Ob boleči izgubi mame, babice, sestre in tete

FRANČIŠKE PURKAT
(1944–2015) iz Zagorice

se iz srca zahvaljujemo vsem, ki ste nam v trenutkih
 žalosti stali ob strani in izrekli sožalje.

Hvala dr. Zdravku Mariču in patronažni sestri  
Klavdiji Kastelec za pomoč in nasvete pri negovanju.

Posebna zahvala tudi cvetličarni Lilija za lepo opravljene 
pogrebne storitve, župniku Francu Škulju za lepo pogrebno 

mašo in pogrebni obred ter pevcem  
za ganljivo odpete pesmi.

Zahvaljujemo se tudi Anki Babič in vsem ostali vaščanom,
 ki so se v velikem številu zbrali in zanjo zmolili.

Vsi njeni

Helena Erčulj

Sama se sicer nimam za zelo zavzeto tekačico, vendar zelo rada 
tečem. Nimam tekaške ure in nisem pretirano obremenjena z 
osebnimi rekordi. Kadar tečem, tečem z glavo in prilagajam 
tempo glede na razpoloženje in telesno počutje. Zelo rada pa 
se udeležim kakšnega organiziranega dogodka in poskušam 
odteči po svojih najboljših močeh. 

Tako je bilo tudi v soboto, 11. julija, ko smo se skupaj z osta-
limi tekači ŠD Dobrepolja zbrali na Vidmu. Zbralo se nas je več 
kot 15, nekateri že pripravljeni, drugi pa še v natikačih, ter se 
odpravili proti Bledu. Parkirali smo avtomobile na svoje staro 
mesto v upanju, da nas redar ne pride pozdravit, ter se odpra-
vili po štartne številke. Kot naročeno nas je v pripravah na start 
osvežila kratka nevihta in kljub poletnim temperaturam smo 
vedeli, da bo tek okoli jezera v večernih urah zelo prijeten. In 
res je bil. 

Ker imamo tekači ŠD Dobrepolje prav posebne majčke, smo 
se v cilju zelo hitro našli ter si čestitali za uspešen tek, se po-
sladkali z zasluženo kremšnito, nazdravili našemu najboljšemu 
tekaču za rojstni dan in se (nekateri hitro, drugi bolj počasi) 
odpravili proti domu. 

Zakaj je nočna 10-ka na Bledu nekaj posebnega? Dobra druž-
ba tekačev, noč in lučke, osvetljen grad na hribčku in cerkvica 
na otočku, poznana pot okoli jezera, veliko ljudi ob progi, ki te 
glasno spodbujajo, godba, ki te spremlja z znanimi pesmimi in 
seveda blejska kremšnita, ki jo dobi vsak, ki priteče v cilj. Vse to 
so razlogi, ki te napolnijo z adrenalinom, motivacijo in dobro 
voljo, da lažje pretečeš teh 10 kilometrov. 

Na koncu pa izrekam veliko pohvalo ŠD Dobrepolje za pro-
fesionalno organizacijo vseh športnih dogodkov, tako v naši 
občini kot tudi drugje po Sloveniji, za spodbujanje mlajših in 
starejših  k različnim športnim dejavnostim in predvsem za po-
zitiven odnos in podporo. ■

Moja 3. nočna 10-ka na Bledu
Tek je danes postal zelo popularen, ne samo zaradi 
našega načina življenja, pač pa tudi zato, ker je poceni 
in učinkovit.  Spodbuja zdrav način življenja in omogoča 
druženje z drugimi tekači. 



WWW.BLESK2.SI

KONTAKT:

T://051-334-826
T://01-836-99-33
E://info@blesk2.si

Sebastjan Pogorelec, Bukovica 2, 1310 Ribnica

- slikopleskarska dela
- polaganje talnih oblog (parket, PVC, epoksi)

- manjša zidarska dela

BRATA TOMŠIČ

Matej
Stane

031 461 933

041 929 388

Celovita obnova stanovanjskih objektov,
krovstvo - strešno kleparstvo,

suhomontažna gradnja - knauf,
slikopleskarske storitve,

polaganje izolacije, barvanje opaža, ...

info@brata-tomsic.si

www.brata-tomsic.si

Kompolje 21,  1312 Videm - Dobrepolje
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Izdelava vseh vrst ogrevalnih sistemov 
na ključ (solarni sistemi, toplotne črpalke, 
peleti, drva, plin, olje)

Izdelava vseh vrst strojnih instalacij 
(vodovod, plin, ogrevanje)

Adaptacije celotne kopalnice z vsemi 
obrtniškimi deli

ZAPOSLIMO MONTERJA STROJNIH 
INŠTALACIJ IN MLAJŠEGA DELAVCA  
ZA PRIUČITEV

Vojkova 58, Ljubljana

TEL:  01/568 27 29                       
GSM:  031/622 542 
        041/622 542                    
E-MAIL: info@sanitar.si

http://www.dobrepolje.si/panorama/
PROSTORSKA PREDSTAVITEV OBČINE DOBREPOLJE
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Popravilo toče brez lakiranja

Brezplačna nadomestna vozila

Popravljamo za vse zavarovalnice

Kemično čiščenje

Poliranje vozil

Avtovleka 24h


